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 Protokół Nr III/15 
 
z sesji Rady Gminy w Dragaczu, która odbyła się w dniu 27 stycznia 2015 roku od godz. 1100 do 
godz. 1440. 
 
W Sesji na 15 Radnych udział wzięło 15. 
Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Borolewski Ludwik. 
Sesja nagrywana. 
 
Spoza grona Radnych udział wzięli: 
 1.  Pani Krezymon Dorota                  - Wójt Gminy, 
 2.  Pani Piechocińska Lidia                - Skarbnik Gminy, 
 3.  Pani Dłużyńska Ewa                     - Sekretarz Gminy, 

 4.  Pani Młynek Katarzyna                -  Dyrektor GOKSiR, 
 5.  Pani Czarnecka Sabina                  - Dyrektor ZUK, 
 6.  Pani Pikuła-Konieczka Dorota      - Kierownik GOPS, 
 7.  Pani Pernak Jolanta                       - Dyrektor SAPO, 
 8. Pani Konopińska Mariola             - Dyrektor SP w Dragaczu, 
 9. Pan Kowalski Piotr                       - Dyrektor SP w Grupie, 
10. Pani Michalska Mariola                - Dyrektor Przedszkola w Górnej Grupie, 
11. Pani Muszyńska-Puzio Honorata  - Dyrektor Gimnazjum w Michalu, 
12. Pan Kurek Łukasz                         - Radca Prawny, 
13. Pan Okraska Jarosław                    - Komendant Gminny ZOSP, 
14. Pan Hołody Łukasz                       - St. Spec. Wydz. KP PSP Świecie, 
15. Pan Chabowski Jarosław              - Komendant Komisariatu Policji w Nowem, 
16. Pan Majka Marek                         - Z-ca KP Policji w Świeciu, 
17. Pani Kot Danuta                           - Sołtys,  
18. Pan Kochanowski Zygmunt         - Sołtys, 
19. Pan Machul Krzysztof                  - Sołtys, 
20. Pani Rzepka Gabriela                   - Sołtys,    
21. Pani Ułasiuk Joanna                     - Sołtys. 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Zgłaszanie propozycji zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z poprzednich dwóch sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 
6. Zgłaszanie wniosków i interpelacji – udzielanie odpowiedzi. 
7. Ocena działalności i profilaktyki działania Policji na terenie gminy. 
8. Sprawozdanie z działalności Związku Wałowego w Dragaczu oraz informacja o działalności  
Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w zakresie utrzymania i konserwacji wału  
przeciwpowodziowego jak i regulacji urządzeń melioracji podstawowej. 
9. Ocena funkcjonowania OSP na terenie gminy.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 
2015-2022. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2015 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na   
2015 rok. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2011-2020 oraz Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zasad, na jakich sołtysom przysługują diety. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy na 2015 rok. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody do odpłatnego nabycia na rzecz Gminy Dragacz  
działek nr 233/1 i 233/2 położonych w obrębie geodezyjnym Dragacz. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli zatrudnionych w gimnazjum, szkołach podstawowych i przedszkolu prowadzonych 
przez Gminę Dragacz, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 
pobierane przez szkoły wyższe i zakłady doskonalenia nauczycieli oraz określenia rodzajów 
specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2015 r. 
20. Podjęcie uchwały w sprawie  przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf  dla       
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Dragacz  
na okres 10 miesięcy od dnia 01.03.2015 roku do 31.12.2015 roku. 
21 Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca      
ubiegający się o wydanie zezwolenia na ochronę przed bezdomnymi zwierzętami oraz 
prowadzenie schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych 
i ich części. 
22. Wolne wnioski i zapytania. 
23. Zamknięcie sesji. 
 
Do pkt 1 – Otwarcia III Sesji Rady Gminy Dragacz dokonał Przewodniczący Rady Gminy  Pan 
Borolewski Ludwik, witając Radnych, Panią Wójt, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik, Sołtysów, 
Dyrektorów szkół, Panią Dyrektor Przedszkola, Panią Dyrektor SAPO, Panią Dyrektor GOKSiR-u, 
Panią Dyrektor ZUK, Panią Kierownik GOPS-u, Panią Dyrektor Gminnej Przychodni, 
przedstawicieli Zarządu Melioracji w Bydgoszczy Pana Cezarego Siemianowskiego, oraz Biura 
terenowego ze Świecia Pana Bartłomieja Pawlaka. Witam przedstawicieli Policji Zastępcę 
Komendanta Powiatowego podinspektora Marka Majkę, Komendanta Komisariatu Policji w 
Nowem aspiranta sztabowego Jarosława Chabowskiego. Witam przedstawicieli Straży Pożarnej: 
przedstawiciela Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Świeciu młodszego kapitana 
Łukasza Hołody oraz Komendanta Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Jarosława 
Okraskę. Witam zebranych tu wszystkich mieszkańców gminy 
Do pkt 2 – Przewodniczący Rady Gminy Pan Borolewski Ludwik stwierdził, że na podstawie listy 
obecności w Sesji uczestniczy 15 Radnych, co upoważnia Radę do podejmowania prawomocnych 
uchwał.  
Do liczenia głosów zaproponował Radną Panią Dorotę Dembińską – Zastępcę Przewodniczącego 
Rady Gminy. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Do pkt 3 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – porządek obrad otrzymali 
wszyscy Radni. Czy są propozycje zmian do porządku obrad?   
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota  –  wnoszę o rozszerzenie porządku obrad o dwa punkty. 
Punkt 1. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz 
ustalenia stawki opłaty. Punkt 2. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i unieszkodliwiania 
odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych. Konieczność podjęcia tych uchwał uzasadniona jest tym, że 17 stycznia 2015r. w 
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Dzienniku Ustaw została opublikowana ustawa o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw. Zmiany ujęte w ustawie powodują zmianę 
artykułu 6k, upoważniającego Rade Gminy do podejmowania uchwał. Oznacza to, że uchwały 
podjęte na podstawie art. 6k ustęp 1 i 4 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach w 
dotychczasowym brzmieniu utracą moc z dniem wejścia w życie przedmiotowej nowelizacji, czyli 
01 lutego 2015r. w związku z powyższym proszę o rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji 
Rady Gminy o wcześniej wspomniane punkty. Tak dla wyjaśnienia w jednym zdaniu. Nic się nie 
zmieni, stawki się nie zmienią. Po prostu potrzebna jest nam nowa podstawa prawna do pobierania 
opłat.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt. Czy są inne 
propozycje? Nie widzę. Proponuję przegłosowanie rozszerzenia porządku obrad. Pierwsza uchwała 
nr III/20/15 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na terenie nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki 
opłaty. Kto jest za rozszerzeniem porządku obrad o ta uchwałę? 
Wniosek o rozszerzenie porządku obrad o wprowadzenie punktu, „Podjecie uchwały w 
sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 
terenie nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty”, 
został przyjęty jednogłośnie, bezwzględną większością głosów, tj. otrzymał następujące głosy: 
15 – za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – ten punkt otrzymuje numer 22. Następna 
uchwała Nr III/21/15 w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Kto jest za 
rozszerzeniem porządku obrad o ten projekt uchwały? 
Wniosek o rozszerzenie porządku obrad o wprowadzenie punktu „Podjecie uchwały w 
sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 
usługi w zakresie odbierania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych”, został przyjęty jednogłośnie, 
bezwzględną większością głosów, tj. otrzymał następujące głosy: 15 – za, przeciwnych i 
wstrzymujących się - nie było. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – ten punkt otrzymuje numer 23. Natomiast  
„Wolne wnioski i zapytania” otrzymuje nr 24., „Zamkniecie sesji”  będzie 25.  
Do pkt 4 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 4. 
Protokoły zostały sporządzone i wyłożone do wglądu w biurze Rady Gminy.  
Czy są uwagi do protokołu Nr I/14? Nie widzę. Głosujemy. 
Stwierdzam, że protokół Nr I/14 został przyjęty jednogłośnie, następującą ilością głosów: 15 - 
za,  przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  
Czy są uwagi do protokołu Nr  II/14? Nie widzę. Głosujemy. 
Stwierdzam, że protokół Nr II/14 został przyjęty jednogłośnie, następującą ilością głosów: 15 
- za,  przeciwnych i wstrzymujących się - nie było..  
Do pkt 5 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – Proszę Panią Wójt o złożenie 
sprawozdania z działalności między sesjami. 
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota  –  Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 
W okresie sprawozdawczym tj. od dnia 9 grudnia 2014 roku wydałam 12 zarządzeń, które 
dotyczyły: 

1) Inwentaryzacji środków trwałych będących w zarządzie Urzędu Gminy, 
2) Przeprowadzenia inwentaryzacji, 
3) Przeprowadzenia okresowej inwentaryzacji sprzętu Obrony Cywilnej w Gminie Dragacz, 
4) Zmian w planie dochodów i wydatków budżetu gminy na 2014 rok związanych ze zmianą 

kwot dotacji przekazanych z budżetu państwa oraz przeniesienia wydatków między 
paragrafami w ramach działu, 
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5) Ogłoszenia otwartego konkursu ofert nr 1/2015 na wykonanie zadań publicznych 
związanych z realizacją zadań Gminy w 2015 roku w zakresie kultury fizycznej i sportu, 

6) Powołania zespołu kwalifikacyjnego zwanego „Komisją” do przeprowadzenia naboru 
kandydata na wolne stanowisko urzędnicze. W tym miejscu pragnę poinformować Państwa, 
że ogłosiłam konkurs na stanowisko Inspektora d/s pozyskiwania funduszy europejskich. W 
wyniku przeprowadzonego naboru została zatrudniona Pani Anna Ośko zamieszkała w  
Kruszach, 

7) Zmiany Regulaminu organizacyjnego Urzędu Gminy w Dragaczu, 
8) Powołania Komisji do przeprowadzenia przetargów  na zbycie nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Dragacz, 
9) Ustalenia stawek bazowych czynszu za lokale mieszkalne i tak: w budynkach gminnych bez 

ciepłej wody i centralnego ogrzewania w miejscowości Grupa stawka wynosi 2,90 zł za 1 
m2  , we wszystkich innych lokalach – 3,65 zł oraz dla mieszkań socjalnych 1,45 zł, 

10)Powołania składu oraz określenia Regulaminu pracy Komisji konkursowej do oceny i   
      rozpatrzenia ofert w związku z otwartym konkursem ofert nr 1?2015 w zakresie kultury  
      fizycznej i sportu, 
11)Powołania zespołu kwalifikacyjnego zwanego „Komisją” do przeprowadzenia naboru  
      kandydata na wolne stanowisko asystenta rodziny w Gminnym Ośrodku Pomocy  
      Społecznej w Dragaczu, 
12)Powołania zespołu kwalifikacyjnego zwanego „Komisja” do przeprowadzenia naboru  
     kandydata na wolne stanowisko pracownika ds. administracyjno-szkoleniowych w ramach  
     realizowanego projektu „Krok ku zatrudnieniu” w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej  
     w Dragaczu. 

Zawarłam także następujące umowy:  
1) Z Firmą Handlowo - Usługową w Górnej Grupie Pani Elżbiety Kulaszewskiej na utrzymanie w 
należytej czystości przystanków autobusowych znajdujących się na terenie Gminy Dragacz wraz z 
odśnieżaniem i posypywaniem piaskiem w okresie zimy za kwotę 1.500,00 zł  miesięcznie,  
2) Z Firmą „DANIEL” z Grudziądza na odławianie bezdomnych zwierząt z terenu Gminy Dragacz 
oraz umieszczenie i sprawowanie nad nimi opieki w schronisku. Opłata za umieszczenie i opiekę 
nad nimi wynosi 18,45 zł za dobę, za odłowienie 78,72 zł za 1 sztukę, oraz za transport 2,09 zł za 1 
km, 
3) Z Firmą „LOGONET” z Bydgoszczy na utrzymanie i powszechne udostępnianie podmiotowej 
strony Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy w Dragaczu za kwotę 4.354,20 zł za rok, 
4) Z Jednostką Wojskową z Grudziądza na dostarczanie zimnej wody do budynków mieszkalnych 
w Grupie - Osiedle Cywilne. Cena za dostarczenie 1 m³ wody wynosi  2,03 zł brutto. 
5) Z Jednostką Wojskową z Grudziądza na usługę odprowadzania ścieków komunalnych z Osiedla 
Cywilnego w Grupie. Cena odprowadzenia 1 m³ ścieków wynosi 6,46 zł brutto, 
6) Z Firmą „TANK” z Torunia na dostawę oleju napędowego grzewczego dla budynku Urzędu 
Gminy oraz świetlicy wiejskiej w Dolnej Grupie za kwotę 94.980,60 zł, 
7) Z Firmą „AWJ Wojciech Jaworski” z Bydgoszczy na opracowanie projektów decyzji o ustaleniu 
lokalizacji inwestycji celu publicznego za kwotę 221,40 zł za jeden projekt  decyzji, 
8)Z Firmą „EKOGRZEW” z Grudziądza na co miesięczne przeprowadzanie przeglądu i 
konserwacji pieca C.O. w budynku Urzędu Gminy i świetlicy wiejskiej w Dolnej Grupie za kwotę 
147,60 zł za każdą kotłownię, 
9) Z Firmą „PUM” z Grudziądza na wywóz odpadów komunalnych z obiektów stanowiących 
własność gminy Dragacz za kwotę 7.986,76 zł, 
10) Z Kancelarią Adwokacką „TEMIDA” Pana Łukasza Kurka z Grudziądza na obsługę prawną 
Gminy za kwotę 200,00 zł netto za okres od 1 stycznia do 31 marca 2015 roku, następnie za kwotę 
1.700,00 zł netto miesięcznie. 
W dniu 24 grudnia 2014 roku ogłosiłam otwarty konkurs ofert nr 1/2015 na wykonanie zadań 
publicznych związanych z realizacją zadań Gminy w 2015 roku w zakresie kultury fizycznej i 
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sportu w formie organizacji zajęć sportowych i rozgrywek: piłka nożna, piłka siatkowa. Tenis 
stołowy, warcaby, szachy, lekkoatletyka (dzieci, młodzież i seniorzy) oraz judo (dzieci). Wysokość 
środków publicznych przeznaczonych na to zadanie zgodnie z projektem budżetu na 2015 rok 
wynosi 70.000,00 zł. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 14 stycznia 2015 roku. W dniu 
16 stycznia dokonano publicznego otwarcia ofert. Konkurs nie został jeszcze rozstrzygnięty.  
Odbyłam kilka spotkań z przedstawicielami dwóch dużych firm zainteresowanych lokalizacją 
swoich inwestycji na terenie Nowych Marzów w pobliżu węzła autostradowego. Kluczowymi 
tematami rozmów były kwestie zmian w planie zagospodarowania przestrzennego dotyczące dróg 
dojazdowych. W tej sprawie prowadzę rozmowy z właścicielami przyległych działek. Jedną z 
zainteresowanych firm jest niemiecki koncern ThyssenKrupp Energostal, który docelowo planuje 
zatrudnienie około 100 pracowników. 
Podjęłam działania w celu wynajmu i wyposażenia świetlic dla mieszkańców Michala oraz Grupy. 
Te dwa sołectwa jako jedyne nie mają swoich świetlic. Jeżeli Rada Gminy zaakceptuje wydatki na 
te przedsięwzięcia, a także zaraz po spełnieniu wszystkich wymogów formalnych (m.in. 
dostosowanie celu użytkowania pomieszczenia do potrzeb działalności kulturalno – oświatowej) 
będę je natychmiast realizowała. 
Odbyłam spotkanie z przedstawicielami oświaty z terenu naszej gminy, którzy poprosili mnie o 
rozważenie kwestii powstania oddziału przedszkolnego dla 3 i 4-latków w budynku Szkoły 
Podstawowej w Bratwinie. Po przeanalizowaniu korzyści i kosztów wyraziłam wstępnie zgodę na 
powstanie takiego oddziału do czasu budowy nowego gminnego przedszkola.  
Niestety w dniu 12 stycznia nad ranem doszło do pożaru strychu budynku Szkoły Podstawowej w 
Bratwinie. Sytuacja została szybko opanowana przez Straż Pożarną. Tego samego dnia dach 
budynku został również zabezpieczony przed deszczem. Jednak Inspektor Nadzoru Budowlanego 
odebrał prawo do użytkowania kotłowni do czasu wykonania ekspertyzy budowlanej, usunięcia 
szkód i dostosowania kotłowni do aktualnych wymagań bezpieczeństwa. Uczniowie ze Szkoły 
Podstawowej w Bratwinie do momentu przywrócenia funkcjonowania ich placówki są dowożeni 
do Szkoły Podstawowej w Grupie, gdzie zorganizowano dla nich sale na zajęcia. 
Skutkiem ostatnich wichur są także dwa uszkodzone dachy na prywatnych budynkach oraz jeden 
dach na osiedlu cywilnym w Grupie przy ul. Dworcowej 10. Jeden dach na budynku mieszkalnym 
został zerwany praktycznie cały, drugi w ¼ części. Jako gmina wystąpiliśmy do Wojewody o 
jednorazową pomoc finansową dla poszkodowanych. Koszt naprawy dachu na budynku 
komunalnym wyniesie według kosztorysu 1.870,00 zł, co zostanie pokryte z ubezpieczenia. 
Wraz z projektantem firmy „INŻDRÓG” z Grudziądza, która wykonała w 2010 r. projekt 
modernizacji ulicy Piaskowej  i Pocztowej  w Górnej Grupie przeprowadziłam wizję lokalną w/w 
ulic. Okazało się, że projektowana ulica Piaskowa jest tak wąska (3,5 metra), że będzie 
uniemożliwiała wyjazd sprzętu rolniczego z przylegających posesji. Przy okazji zaktualizowania 
projektu, który i tak stracił swoją ważność w 2012 r. zamierzam porozumieć się z właścicielami 
kilku przylegających gruntów w kwestii poszerzenia pasa drogowego, kosztem niewielkich 
fragmentów ich działek. Rozmowy już trwają. Rozpoczęły się prace nad powstaniem nowego 
portalu gminnego, który będzie zawierał kompleksowe informacje na temat naszej gminy. W 
najbliższym czasie drogą pocztową zostanie wysłany do mieszkańców także informator 
zawierający najważniejsze informacje na temat naszej gminy. 
Ponadto zawarłam umowy – zlecenia na: 
- prowadzenie zajęć integracyjnych w świetlicy wiejskiej w Wielkim Stwolnie, Mniszku, 
Dragaczu, Fletnowie, Grupie, 
- prowadzenie dodatkowych godzin wychowania fizycznego w Szkole Podstawowej w Grupie, w 
Dragaczu oraz Gimnazjum w Michalu, 
- prowadzenie zajęć terapii logopedycznej z dziećmi w Szkole Podstawowej w Grupie, w Szkole 
Filialnej w Bratwinie, oraz w Przedszkolu Samorządowym w Górnej Grupie, 
- prowadzenie zajęć świetlicowych oraz rekreacyjno - ruchowych z dziećmi w Świetlicy 
Wychowawczo – Integracyjnej przy Szkole Podstawowej w Grupie, 



 6

- prowadzenie przez psychologa zajęć profilaktycznych z grupą klasową pt. „Warsztaty 
umiejętności społecznych” oraz prowadzenie indywidualnych zajęć wspierających dla młodzieży 
w Gimnazjum w Michalu oraz dla dzieci Szkoły Podstawowej w Grupie, 
- świadczenie usług w zakresie udzielania porad, konsultacji psychologicznych w celu 
zaspokojenia szczególnych potrzeb rodzin dotkniętych przemocą psychiczną, fizyczną i 
alkoholizmem przez Gabinet Psychologiczny ze Świecia, 
- nadzór oraz utrzymanie porządku i czystości w świetlicach wiejskich w Wielkim Stwolnie, 
Bratwinie, Dragaczu, Mniszku, Grupie, Wielkim Zajączkowie, Fletnowie, Dolnej Grupie, 
- prowadzenie aerobiku, zajęć informatycznych oraz zajęć integracyjno - artystycznych w świetlicy 
wiejskiej w Dolnej Grupie. 
Podpisałam również umowę z Panem Wojciechem Jasińskim na dzierżawę gruntu rolnego 
znajdującego się w miejscowości Dragacz na okres 3 lat oraz dwie umowy użyczenia tj. dla 
Komisariatu Policji w Nowem na korzystanie z 2 pomieszczeń w Urzędzie Gminy oraz z 
Powiatowym Urzędem Pracy w Świeciu na korzystanie z pomieszczeń świetlicy wiejskiej w 
Wielkim Zajączkowie. 
Rozpatrzyłam pozytywnie 6 wniosków o umorzenie podatku rolnego na kwotę 3.860,00 zł, 8 
wniosków o umorzenie podatku od nieruchomości na kwotę 33.105,00 zł, oraz 1 wniosek o 
umorzenie odsetek od zaległości podatkowych na kwotę 131,00 zł. Pozytywnie rozpatrzyłam 7 
wniosków o umorzenie opłaty za odbiór i gospodarowanie odpadami komunalnymi na kwotę 
1.921,50 zł, 1 wniosek o odroczenie opłaty na kwotę 155,60 zł, oraz 2 wnioski o rozłożenie opłaty 
na raty na kwotę 745,40 zł. Pozytywnie rozpatrzyłam 1 wniosek o odroczenie płatności należności 
za wodę na kwotę 437,38 zł. 
Grudzień to czas spotkań Świątecznych. Jako Wójt Gminy Dragacz wzięłam udział w 
następujących spotkaniach, na które zostałam zaproszona: 
- spotkanie wigilijne z dowództwem Garnizonu Grudziądz, organizowane w Klubie Centrum 
Szkolenia Logistyki w Grudziądzu, 
- spotkanie wigilijne organizowane przez Pana Mieczysława Galantego i Wojciecha Kawieckiego w 
Szkole Podstawowej w Grupie, 
- Jasełka Bożonarodzeniowe w wykonaniu uczniów Szkoły Podstawowej w Bratwinie, 
- spotkanie wigilijne organizowane przez Sołtysa i Radę Sołecką Grupy w Kasynie Zorg w Grupie, 
- spotkanie wigilijne Koła Gospodyń Wiejskich w Mniszku, 
- spotkanie wigilijne ze związkiem byłych żołnierzy zawodowych w Grupie, 
- Jasełka Bożonarodzeniowe w Szkole Podstawowej w Grupie, 
- Jasełka Bożonarodzeniowe w Gimnazjum w Michalu, 
- Jasełka Bożonarodzeniowe organizowane przez GOKSIR w Górnej Grupie, 
- spotkanie opłatkowe organizowane przez Sołtysa i Radę Sołecką osiedla cywilnego w Grupie, 
- spotkanie opłatkowe organizowane przez Sołtysa i Radę Sołecką w Mniszku, 
- spotkanie opłatkowe z sołtysami Gminy Dragacz, 
- spotkanie opłatkowe z Zarządem OSP Gminy Dragacz, 
- spotkanie opłatkowo-noworoczne klubu seniora w Michalu, 
- spotkanie świąteczno-noworoczne Klubu Seniora w Wielkim Lubieniu, 
- bal przebierańców w przedszkolu w Górnej Grupie, 
- bal karnawałowy dla dzieci z sołectwa Wielkie Stwolno, 
- w ostatnia sobotę bal karnawałowy dla dzieci w Wielkim Lubieniu. Dziękuję. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt za złożone sprawozdanie.  
Do pkt 6 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – obecnie przystępujemy do 
punktu 6. Proszę radnych o zgłaszanie wniosków i interpelacji. Pan Radny Galanty proszę. 
Radny Pan Galanty Mieczysław – do Pani Wójt, dwa pytania. Na jakim etapie są rozmowy z 
wojskiem, a dokładnie z RZI w Bydgoszczy na temat kotłowni? To jest pierwsze pytanie. Drugie 
pytanie od mieszkańców osiedla, na jakim etapie są przygotowania do przekazania gruntu pod 
garaże „blaszaki”? Bardzo bym prosił o odpowiedź na piśmie.  
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Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota  –  mogę odpowiedzieć już. 
Radny Pan Galanty Mieczysław – ja bym prosił o odpowiedź na piśmie. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – kto jeszcze z Radnych? Pan Radny Chabucki. 
Radny Pan Chabucki Marcin – ja też do Pani Wójt mam pytanie. Nie możemy zapominać, że tam w 
szkole mieszka Pani Lewandowska, o której rozmawialiśmy na komisjach. Czy od czasu komisji coś 
się zmieniło? Czy są jakieś postępy? Czy jest jakiś w końcu termin, kiedy zacznie się ogrzewanie 
tego budynku, jakiś remont przybliżony? Czy w dalszym ciągu nic nie wiadomo na ten temat? 
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota  –  chciałam powiedzieć, że tak jak odpowiadałam na komisji 
był Nadzór Budowlany ocenił, że Pani może pozostać w mieszkaniu. Niestety wyłączył kotłownię z 
użytkowania. Byli Panowie inżynierowie, którzy mają wykonać ekspertyzę. Byli w ubiegłym 
tygodniu. Czekamy na tą ekspertyzę na piśmie. Na podstawie ekspertyzy  zostaną wydane zalecenia 
cały czas dzwonimy, dopytujemy czy już i kiedy. Więc ponaglamy. Jak tylko zostaną nam 
przedstawione zalecenia na piśmie, natychmiast będziemy je realizować. Myślę, że ponieważ to 
wymaga dość sporych nakładów finansowych i ten remont nie będzie taki prosty, bo tak jak 
mówiłam wstępnie już ustaliłam, że  Panowie proponują żeby zamiast jednego pieca o dużej mocy, 
zastąpić w kotłowni w Bratwinie ogrzewanie, układem dwóch kotłów o mniejszej mocy do 25 kW. 
Trzeba będzie rozdzielić ten system ogrzewania, ale to będzie też pozwalało na takie naprzemienne 
wykorzystanie tych pieców i w momencie kiedy na przykład dzieci będą miały ferie zimowe, nie 
będziemy musieli w szkole utrzymywać tak wysokiej temperatury, jak w mieszkaniu Pani 
Lewandowskiej.  Więc docelowo mam nadzieję, że to się przyczyni do pewnych oszczędności. 
Będziemy też musieli wymienić orurowanie w kotłowni, tak jak mówiłam. Będziemy musieli 
wymienić krokwie i ołacenia na dachu. Będziemy musieli wymienić cześć pokrycia dachowego. 
Więc troszeczkę to potrwa. W tym tygodniu ma się też odbyć ekspertyza komina. Mamy się 
dowiedzieć czy kanały wentylacyjne  i dymowe spełniają swoje role. Jeżeli nie, to też ewentualnie 
czekamy na kolejne zalecenia. Cały czas monitorujemy sprawę i staramy się zęby to się stało jak 
najszybciej. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt. Czy ktoś jeszcze z 
Radnych?  Pani Radna Karolina Kuchta. 
Radna Pani Kuchta Karolina – czy Zarząd Dróg Wojewódzkich ma zamiar i kiedy modernizować 
drogę 207? To jest drogę od mostu do Lubienia.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota  –  zapytamy. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czy ktoś jeszcze z radnych? Jeśli nie, to 
pozwólcie ja zgłoszę dwa wnioski. Pierwszy o wydłużenie godzin pracy w Urzędzie Pocztowym w 
Dragaczu. Raz w tygodniu, na przykład we wtorek do godziny 16 – tej. Urząd jest czynny do 
15.30. Te osoby, które pracują powiedzmy do 15 – tej jak w Grudziądzu, czy gdzieś dalej, nie mają 
możliwości żeby odebrać powiedzmy przesyłkę awizo, czy coś takiego. Takie sytuacje się 
zdarzały. Do mnie osobiście dwie osoby  się zgłosiły w tej sprawie. Poprosić Urząd Pocztowy 
może by rano o pół godziny w ten wtorek później rozpoczął pracę, a wydłużyć o pół godziny. Raz 
w tygodniu mógłby być czynny do godziny 16 – tej. Druga sprawa. Mimo, że rozmawiałem na tej 
rozmowie konsultacyjnej z Panią Wójt  chciałem oficjalnie zgłosić żeby zainstalować gdzieś około 
trzech lamp według mnie oświetleniowe przy drodze powiatowej w Michalu. To jest tak zwana 
„stara szosa”. Na odcinku od wytwórni  mebli tapicerowanych do sklepu w Dragaczu. Ten odcinek 
jest ciemny i również miałem tam zgłoszenia żeby oświetlić ten odcinek. Co drugą lampę. Nie ma 
potrzeby w warunkach wiejskich, żeby co 50 metrów lampa była. Można co 100 metrów. To tak 
gdzieś około dwie, trzy lampy by były. I to tyle z mojej strony.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota  –   jeśli chodzi o Urząd Pocztowy do mnie też zgłaszali się 
mieszkańcy. Dzwoniłam do Pani Naczelnik w Warlubiu, ponieważ nasza placówka podlega pod 
pocztę w Warlubiu. Wstępnie na razie stanęło na tym, że Urząd będzie czynny nie do 15.00, tylko 
do 15.30. Ale rzeczywiście mieszkańcy chcieliby żeby to było jeszcze dłużej do 16.00 to nie ma 
problemu mogę jeszcze raz poprosić o wydłużenie, o kolejne pół godziny. Jeśli chodzi o lampy to 
jest to problem, tak jak rozmawialiśmy Panie Przewodniczący dotyczący nie tylko Michala. Wiem, 



 8

że w Bratwinie też brakuje na pewnym odcinku kilku lamp. Rozmawiałam wstępnie z „Energą”, 
możemy się spotkać. Myślę, że w lutym do takiego spotkania dojdzie i pewnie przejedziemy się po 
gminie i ustalimy, gdzie te kilka brakujących lamp będziemy mogli dostawić. Na pewno się tym 
zajmę.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt. Czy jeszcze ktoś z 
Radnych? Nie widzę. Przystępujemy do punktu następnego, czyli 7. 
Do pkt 7 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG –  mamy  tu o cenę działalności i 
profilaktyki  działania  Policji  na  terenie  gminy. Materiały  Państwo  otrzymaliście. Informacje o 
stanie  porządku  publicznego  na  terenie  gminy Dragacz w 2014 roku. Każdy się z ta informacja 
zapoznał. Informacja była również przedmiotem  posiedzeń  wszystkich komisji Rady Gminy. Na 
sesji  obecny jest Z-ca Komendanta Powiatowego Policji  oraz  Komendant  Komisariatu Policji w 
Nowem.  Proszę  o  pytania, ewentualnie  wnioski. Pan  Radny Słupski. 
Radny Pan Słupski Czesław  – mam pytanie i prośbę. Znak zakaz zatrzymywania i postoju przed 
szkołą w Grupie.  Jest po prostu nierespektowany. Ani przez policję, która tam przejeżdża , przez 
patrole, ich  to  nie  obchodzi, że   ktokolwiek  tam  stoi  na  tym zakazie, ani też przez stojące tam 
TIR-y. W piątek popołudniu, w sobotę i niedzielę. Przed każdą szkołą stanowi to bardzo poważne 
zagrożenie dla dzieci. A przed szkołą podstawową  tym  bardziej. Prosiłbym  o  zwrócenie  uwagi. 
Druga sprawa. Przez ostanie kilka lat zgłaszam spożywanie alkoholu  w  miejscu  publicznym  na 
schodach, naprzeciwko przystanku autobusowego  na  ul. Dworcowej w Grupie. Zaobserwowałem 
nawet  jak  przejeżdżał  jeden  patrol  i  żadna  głowa  nie  skręciła  w lewo, tylko skręciły obydwie  
głowy patrzyły na prawo. Nie obchodziło ich tam, że tam osiem, czy dziewięć osób pije alkohol na 
schodach. Strach niekiedy  tamtędy dzieciom iść. To jest przystanek autobusowy i bym prosił o to, 
ażeby cała droga od przystanku autobusowego aż do osiedla, bo tam jest sklep następny i następny. 
Następne osoby piją alkohol. Chodzi o to żeby wyeliminować picie alkoholu w tym miejscu. 
Następny wniosek Wnioskuję, aby osoby, które przyjeżdżają na kontrolę imprez były 
przygotowane, że jeśli ktoś organizuje imprezy i zgłosi na policję, że tą imprezę organizuje, to 
żeby  ten policjant wiedział o tym. Żeby ten nie musiał szukać dokumentów, przewracać, biegać, 
bo to jest trochę takie, że pojechał na  
Z-ca Komendanta Powiatowego Policji Pan Majka Marek – prosiłbym o uściślenie danych tego 
przypadku, więcej danych. Kto, co jak i kiedy? O jakie zdarzenie, o jaką imprezę chodzi?  
Radny Pan Słupski Czesław – chodzi o organizowanie imprezy dla dzieci i dzieci już poszły i 
zaczęli się bawić dorośli. Pismo było do policji skierowane. I przyjechał policjant i o godzinie 
21.30 jednym postanowieniem chciał zamknąć tą imprezę. Ponieważ było za głośno. Zezwolenie 
było, był powiadomiony na piśmie po prostu, wtedy to nie było na piśmie, wtedy Pan Dzielnicowy, 
prosiłem go, żeby przyjął to do wiadomości. Wystarczył jeden telefon do Pana Dzielnicowego i  
sprawa się wyjaśniła, ale decyzje które Pan policjant chciał podjąć były głęboko niepokojące, tych 
którzy organizowali tą imprezę. Chodzi o to żebyśmy sobie pomagali, a nie przeszkadzali. Bardzo 
bym prosił. 
Z-ca Komendanta Powiatowego Policji Pan Majka Marek – przyjmujemy to do wiadomości.  
Radny Pan Słupski Czesław – dziękuję. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG  – dziękuję Panu Radnemu Słupskiemu. Głos 
obecnie zajmie Pani Ewa Sendyk, a później Radny Piłat.  
Radna Pani Sendyk Ewa – mam prośbę do Pana policjanta żeby wystawił godzinę urzędowania 
przy Urzędzie Gminy chociaż na godzinkę, żeby wszyscy organizatorzy, którzy chcą zorganizować 
taką imprezę żeby nie jechali czy do Świecia, czy do Nowego. Bardzo bym prosiła. Dziękuję.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG  – dziękuję Pani Radnej Sendyk, głos zabierze 
Pan Radny Piłat. 
Radny Pan Piłat Ryszard  – mam pytanie do policji, dotyczące parkowania w strefie zamieszkania. 
Czy policja robiła jakiekolwiek działania zmierzające, co do usunięcia wraków pojazdów 
samochodowych zaparkowanych na ulicach osiedli gminy Dragacz? Chodzi mi szczególnie o 
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Dolną Grupę, gdzie na pierwszy rzut oka widać, że stoją tam miesiącami, na co dowodem jest 
porośnięty mech wokół samochodu oraz brak w ogumieniu. Nikt na to nie zwraca uwagi. Dziękuję.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG  – dziękuję. Czy ktoś z Radnych jeszcze w tej 
części chce zabrać głos? Nie widzę. Prosiłbym przedstawicieli policji, może ktoś by się odniósł do 
tych spraw, które Radni poruszali.  
Z-ca Komendanta Powiatowego Policji Pan Majka Marek – Panie Przewodniczący, szanowna 
Rado, pełnię funkcję Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji w Świeciu. Oczywiście jeżeli 
chodzi o wnioski zgłoszone tutaj przez Radnych będziemy musieli się do nich bardzo 
indywidualnie odnieść ponieważ na chwile obecna trudno mi wypowiedzieć się w tych kwestiach, 
ponieważ w tym momencie ich nie znam. Wszystkie aspekty, które Państwo poruszyliście dotyczą 
działania tutaj terenu Komisariatu Policji w Nowem, komendant zapisał wszystkie wasze wnioski i 
indywidualnie do każdej sprawy podejdzie i postaramy się żeby te wszystkie nieprawidłowości, o 
których Państwo tutaj zasygnalizowaliście, żeby w przyszłości nie zaistniały. Na chwilę obecną 
trudno mi się odnieść do konkretnych przypadków ponieważ ich nie znam. Na chwilę obecną tyle 
mogę Państwu obiecać, że na pewno podejdziemy do tego poważnie i postaramy się Państwu 
pomóc. Jeżeli chodzi o ten ostatni tutaj wniosek dotyczący tych porzuconych samochodów jest 
konkretnie ustawa prawo o ruchu drogowym, przewiduje procedurę przepadkową. Dobrze, że nam 
sygnalizujecie w trakcie służby zwrócimy uwagę. A może zna Pan te miejsca konkretnie, już tu i 
teraz? Żeby nam ułatwić troszeczkę pracę, także podejmiemy kroki celem ustalenia właścicieli 
samochodu, a jeżeli nie, to rozpoczniemy procedurę wspólnie ze Starostwem w Świeciu o tzw. 
”przepadkową”. Przepisy prawa przewidują, że jeżeli samochód jest porzucony z 
prawdopodobieństwem wyzbycia się, może on przejść na własność Skarbu Państwa. Przy 
zastosowaniu odpowiednich przepisów. Znamy takie miejsca, gdzie te  samochody są? Pytanie do 
Pana, który zgłaszał. 
Radny Pan Piłat Ryszard  – to znaczy przybliżyłem także nie chcę więcej mówić. Powiedziałem 
Dolna Grupa. 
Z-ca Komendanta Powiatowego Policji Pan Majka Marek – dobrze dziękuję. Patrole pojadą jeżeli 
uda nam się ustalić te konkretne miejsca i te pojazdy, postaramy się coś zrobić. Czy są może 
jeszcze jakieś pytania, takie konkretne, szczegółowe? Nie ma.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota   – chciałabym tylko jeszcze raz się upewnić, bo rozmawiałam 
z Panem Komendantem z Nowego mówił Pan, że na terenie gminy mamy 24 – godzinne patrole 
policyjne, tak?  
Komendant Komisariatu Policji w Nowem Pan Chabowski Jarosław  – tak, jeden radiowóz jest 
zawsze od godziny 6.00 do 18.00 i od 18.00 do 6.00. Na terenie całej gminy zarówno Nowe, 
Warlubie i Dragacz, w każdym dniu wystawiane są dwa patrole. Z czego jeden patrol obejmuje 
rejon gminy Dragacz i część gminy Warlubie, natomiast drugi gminę Nowe i pozostałą cześć 
gminy Warlubie.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota   – czyli gdyby mieszkańcy chcieli prosić o interwencję 
dzwonią na 112 i ten patrol zostanie do nich skierowany, tak? 
Komendant Komisariatu Policji w Nowem Pan Chabowski Jarosław  – tak, dokładnie tak jest.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota   – dziękuję.  
Komendant Komisariatu Policji w Nowem Pan Chabowski Jarosław  – jeżeli Państwo pozwolicie 
chciałbym jedną kwestię poruszyć, na temat organizowania tych imprez różnego rodzaju. Zdarzały 
się w zeszłym roku przypadki, gdzie dzień przed organizowaną imprezą taka informacja 
telefonicznie została zgłoszona. Proszę Państwa, to jest troszeczkę za późno. Takie informacje 
powinny spływać do nas dużo wcześniej ponieważ trzeba takie imprezy zabezpieczyć i to wymaga 
tego, żeby zorganizować odpowiednio służbę. Często jest to tak, że trzeba wystawić dodatkowy 
patrol, który się zajmie zabezpieczeniem takich imprez. Trzeba też wziąć pod uwagę, na pewno 
organizując takie imprezy Państwo wiecie w przybliżeniu, jaka liczba osób uczestniczy w takich 
imprezach. Trzeba by było też i to jest rola organizatora, który powinien zapewnić wśród swoich 
osób, osoby, które będą za bezpieczeństwo odpowiedzialne. To nie jest tak, żebyście mnie Państwo 
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dobrze zrozumieli, ja nie zrzucam odpowiedzialności, bo policja jest od tego żeby ten porządek i 
bezpieczeństwo zabezpieczyć. Natomiast  rolą organizatora jest to żeby ta impreza przebiegała w 
sposób pokojowy. Także prosiłbym w momencie kiedy organizujecie Państwo takie imprezy o 
wcześniejsze informacje do nas. My na pewno ten patrol w każdym takim momencie, kiedy taka 
impreza jest organizowana na pewno się pojawi i będzie patrolowała teren przyległy.  
Z-ca Komendanta Powiatowego Policji Pan Majka Marek – jeżeli chodzi o same imprezy masowe  
wszelkiego rodzaju na powietrzu, jak i wewnątrz reguluje to ustawa o bezpieczeństwie imprez 
masowych. Nie będę tu mówił teraz o szczegółach. Jeżeli byście Państwo chcieli skorzystać z 
takiej konkretnej, specjalistycznej wiedzy, na prawdę proszę o telefon do Komendy Powiatowej 
Policji w Świeciu z osobą odpowiedzialną. Dyżurny połączy i z tą osobą kompetentną proszę 
poprowadzić rozmowę. Popytać się o szczegóły, jak tą sprawę załatwić. Żebyśmy my mogli 
prawidłowo zadziałać taki wniosek wstępny powinien do nas wpłynąć co najmniej na 30 dni przed 
rozpoczęciem imprezy. I na to jest wtedy szereg procedur itd.. Nie czas teraz o tym mówić. Ale 
wszelkiego tego rodzaju rzeczy żebyśmy byli poinformowani, a o bezpieczeństwo na terenie 
wewnątrz imprezy zapewnia organizator. My czuwamy nad wszystkim co dzieje się na zewnątrz. 
Czyli mówimy tu o takich imprezach jak Dni Warlubia, mecze wszelkiego rodzaju, które są 
rozgrywane w Warlubiu, ponieważ stadion w Warlubiu, to jest teraz III liga. Także to nie jest tak, 
że telefon i my od razu do Państwa przyjeżdżamy i działamy. To są poważne rzeczy i chcielibyśmy 
zdecydowanie wcześniej o nich wiedzieć.   
Radny Pan Słupski Czesław – jeśli mogę to ten przypadek, o którym mówię był zgłoszony 
wcześniej. 
Z-ca Komendanta Powiatowego Policji Pan Majka Marek – być może.  
Radny Pan Słupski Czesław – tu nie chodzi o to żeby wyciągnąć wnioski i ukarać tego policjanta, 
który tam przyszedł i zapomniał się. Bo tak to trzeba określić. Natomiast chodzi o to żebyśmy 
wspólnie top organizowali. Nic więcej. Dziękuję.  
Z-ca Komendanta Powiatowego Policji Pan Majka Marek – doszło jak mówię do prawdopodobnie 
do braku przekazu policjant no nie wiem, wydaje mi się to niemożliwe, ale jak Pan tak twierdzi, 
nie miał wiedzy w tym zakresie, dlatego tak się zachował. Ale myślę, że w przyszłości takie 
przypadki nie będą miały miejsca.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG  –  czy jeszcze ktoś w tej kwestii, chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Dziękuję Zastępcy komendanta Powiatowego Policji  i Komendantowi 
Komisariatu Policji w Nowem za odniesienie do tych uwag i wniosków, które zgłoszono w czasie 
dyskusji. Mogę chyba powiedzieć, że oprócz niewątpliwie tych kilku uwag ogólnie można 
powiedzieć, że policje widać jest na terenie gminy. Jest zaangażowana w utrzymaniu ładu i 
porządku publicznego. Chciałbym Panom obydwóm podziękować za udział w obradach. O ile 
obowiązki służbowe będą wzywać proszę uprzejmie, a jak będą chcieli Panowie być z nami dłużej, 
bardzo mi będzie przyjemnie. Dziękuję bardzo policji.   
Do pkt 8 –  Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG –  przystępujemy  do  punktu  
następnego,  ósmego.  Informacja  o  działalności  Zarządu  Melioracji   i  Urządzeń  Wodnych w  
zakresie utrzymania i konserwacji wału przeciwpowodziowego, jak i regulacji urządzeń melioracji  
podstawowej oraz sprawozdanie z działalności Związku Wałowego w Dragaczu. Materiały były 
omawiane na posiedzeniach komisji. Obecni są przedstawiciele Zarządu Melioracji i Urządzeń 
Wodnych z Bydgoszczy i ze Świecia. Związku Wałowego, Pana Przewodniczącego chyba nie 
widzę. Kierownika technicznego, też  nie ma. Proszę  o  pytania, ewentualnie  wnioski. Pani Radna 
Sendyk. 
Radna Pani Sendyk Ewa – kiedy rozpocznie się przebudowa tego wału? Czy juz wiecie kiedy, czy 
już po przetargu było, czy będzie dopiero przetarg?   
Kierownik Oddziału  Rejonowego ZMiUW w Bydgoszczy Pan Siemianowski Cezary – jeśli chodzi 
o przebudowę wału do 2 lutego 2015r. mamy otwieranie kopert, czyli przetarg został ogłoszony, 
no i dalej procedura zamówień publicznych. Czyli wyłanianie wykonawcy i przystąpienie do prac. 
Prace mają być zakończone na odcinku i przetarg ten dotyczy 1,5 kilometrowego odcinka wału, 
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kolejnego. Czyli to, co skończyliśmy  w zeszłym roku to było od 0 do 5,5 km. Teraz będziemy 
robili od 5,5 do 7,015 km. Ze względu na to, że takie fundusze posiadamy. Będziemy się starali 
prace zakończyć do końca czerwca bieżącego roku. Tyle na temat wału i na temat prac, które mają 
zostać wykonane.  
Radna Pani Sendyk Ewa – dziękuję.  
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG –  czy są jeszcze pytania czy uwagi w tym 
punkcie porządku obrad? Pani Sołtys wsi Michale. 
Sołtys wsi Michale Pani Rzepka Gabriela – jak wygląda konserwacja rowów? U nas jest teren 
zalewowy, u nas te rowy są niedobrze robione. Ludzie się wyprowadzą, jeżeli one nie będą 
funkcjonować. Większe pieniądze na to przeznaczyć. Będziemy mieli wodę w domach, piwnicach. 
Jak to wygląda, a jak nie, to żeby poruszyć w tej sprawie coś zrobić, bo jednak potrzebny jest 
konkretny remont rowów. Jest bardzo niski poziom spływu wody.   
Kierownik Oddziału Rejonowego ZMiUW w Bydgoszczy Pan Siemianowski Cezary – jak Państwo 
dobrze wiecie istnieją w chwili obecnej, my jesteśmy na krótko przed zmianą prawa wodnego, 
dwie kategorie urządzeń. Są to urządzenia melioracji podstawowej i szczegółowej. Jeśli chodzi o 
rowy szczegółowe sprawa utrzymania należy do właścicieli tych urządzeń i tym u Państwa zajmuje 
się spółka wodna  dużej mierze. Jeśli chodzi o melioracje podstawowe w tym wypadku wały, 
Mątawa i struga Mniszek utrzymanie tych urządzeń należy do Zarządu Melioracji i w ciągu 
ostatniego roku, to co zrobiliśmy jest podane w informacji, którą do Państwa przesłaliśmy. Nie 
wiem czy mieliście Państwo okazję się zapoznać z tymi pismami? To ja może powtórzę. W 
zeszłym roku zrobiliśmy 16 km rzek i 16 km wałów i na to wydaliśmy około 142.000 zł. 
Natomiast na 2015r. planujemy wykonanie też strugi Mniszek i Mątawy oczywiście. Także 
konserwacja wałów. Tutaj łącznie planowanie jest do zrobienia 16,7 km rzek i 23 km wałów. 
Dlatego, że ten odcinek  jest różnica w tych kilometrach wałów. Ten odcinek, który był w roku 
zeszłym robiony w ramach inwestycji, teraz będzie już utrzymywany w ramach konserwacji. To są 
nasze plany. Natomiast jak będzie od przyszłego roku trudno powiedzieć. Planowane tak jak 
mówię jest zmiana prawa wodnego i praktycznie rzecz biorąc w chwili obecnej ten dokument jest 
uzgadniany. Jaką on ostatecznie formę przyjmie w taki sposób my będziemy starali się działać. Na 
jedną rzecz, na którą chciałem zwrócić uwagę przedstawiciel Urzędu Gminy bierze udział w tych 
spotkaniach. On powinien wiedzieć o przygotowaniu planów zarządzania ryzykiem 
powodziowym. Takie plany są przygotowywane także dla tych obszarów i materiały na temat tych 
planów i zarządzania tym ryzykiem powodziowym na terenie gminy są omawiane na serii spotkań 
i uzgodnień społecznych konsultacji, ale także prosiłbym gminę o takie szczególne 
zainteresowanie się tym tematem i zgłaszanie swoich własnych uwag ze względu na to 
charakterystyczne położenie, o którym Pani Sołtys wspomniała, a mianowicie położenie na 
obszarze chronionym przez wał, który jest szczególnie narażony na jakieś zjawiska powodziowe 
zarówno od rzeki Wisły, jak i od wód własnych zlewni, także na to proszę zwrócić uwagę. My ze 
swej strony staramy się wszelkie uwagi i wszelkie błędy wytykać w tych planach. Natomiast 
wytykanie tych błędów przez większą ilość instytucji być może będzie skutkowało ich bardziej 
poprawnym przygotowaniem. Czy może jeszcze jakieś pytanie do nas? 
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG –  Pani Radna Dembińska. 
Radna Pani Dembińska Dorota – chciałabym zapytać, mnie interesuje rzeka Mątawa i struga 
Mniszek proszę mi powiedzieć czy w tym roku bieżącym firma, która zajmowała się w ubiegłym 
roku, również będzie się zajmowała tym? Tymi pracami remontowymi, ta konserwacją strugi?   
Kierownik Oddziału Rejonowego ZMiUW w Bydgoszczy Pan Siemianowski Cezary – firma 
podlega pod Marszałka Województwa. Wszelkie prace, wszelkie rzeczy, które wykonujemy, 
wykonujemy zgodnie z ustawa o zamówieniach publicznych. Przygotowujemy przetarg. 
Ogłaszamy przetarg w Internecie. Spływają oferty. Rozstrzygnięcie, tryb wyrobu wykonawcy i 
przystąpienie do realizacji.   
Radna Pani Dembińska Dorota – ja prosiłabym o taką komunikację. Jeżeli będzie już wyłoniona 
firma to chciałabym jako Sołtys tamtego sołectwa gdzie tutaj jest Mątawa i struga Mniszek o jakąś 
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informacje w związku z tym i komunikację ponieważ chcielibyśmy, aby to było wykonywane 
prawidłowo. Bo ja na przykład mam takie porównanie. Jak pewny odcinek jest wykonywany przez 
firmę zajmująca się obsługą autostrady i diametralna różnica, po prostu nie wiem czy ktoś to 
nadzoruje później, ale jest diametralna różnica. Odcinek od Mątawy do bramek, czyli do 
autostrady, a odcinek później strugi dalej, która biegnie przez Mniszek. Fatalny po prostu stan.  
Kierownik Oddziału Rejonowego ZMiUW w Bydgoszczy Pan Siemianowski Cezary – proszę 
Panią wszelkie rzeczy, które wykonujemy są nadzorowane przez naszych pracowników. Co więcej 
to jest odbierane przez lokalne władze począwszy od Starostwa Powiatowego, skończywszy na 
gminie. Każdy przetarg, który ogłaszamy jest w Internecie. Można się z nim zapoznać. Zobaczyć 
od kiedy do kiedy będzie robiona i jaki będzie zakres tych prac. Do wszelkich uwag jesteśmy w 
stanie się odnieść w trakcie wykonawstwa. Jeśli ktoś stwierdzi, że jest źle zrobione obojętnie 
którego miejsca i my będziemy odpowiadali na Państwa uwagi, jak do tej pory. Jeśli jest to po 
zakończeniu robót, to są prace zanikowe, dzisiaj wyglądają dobrze za 3 tygodnie będą wyglądały o 
wiele gorzej. Taka jest charakterystyka tych terenów. Niskie stany wody, to wtedy zarastają. Także 
nie będę się odnosił do tego co Pani mówi. Natomiast to, co wspomniałem wcześniej, jesteście 
Państwo zapraszani do udziału w odbiorach. Do zgłaszania wszelkich uwag, jeśli takowe 
zaistnieją.  
Radna Pani Dembińska Dorota – dobrze, dziękuję,  mam pytanie jeszcze, ale nie ma akurat 
przedstawiciela Związku Wałowego, więc nie wiem czy to do Pani Wójt taka prośba. Prośba jest 
taka, aby mieszkańcy, czy rolnicy, którzy partycypują w kosztach i opłacają składki byli 
informowani o zebraniach Związku Wałowego. Od dwóch lat chyba proszę i jeszcze się nie 
doprosiłam. Dziękuję. 
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota  –  przekażę.  
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG –  czy ktoś z Radnych jeszcze ma pytania 
do przedstawiciela Zarządu Melioracji? Nie widzę. Chciałbym serdecznie podziękować za 
odniesienie się do tych pytań i uwag, które zgłosili  Radni i Pani Sołtys wsi Michale. Chciałbym 
również podziękować za wszystkie prace remontowo-konserwacyjne, za inwestycje 
przeprowadzone na ternie gminy, liczymy, że plan na ten rok będzie realny, co przede wszystkim 
mnie jako  mieszkańca tutaj terenu nizinnego zadawala, że będziemy się czuli bezpiecznie i ze 
względu właśnie umocnienie tego wału. Serdecznie dziękuję. Czy jeszcze ktoś z obecnych w tym 
temacie  chciałby zabrać głos? Nie widzę. Dziękuję za udział w sesji . O ile Panowie będą chcieli z 
nami posiedzieć, proszę uprzejmie, a jak obowiązki będą zmuszać do opuszczenia sesji, to dziękuję 
za udział.  
Do pkt 9 –  Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG –  przystępujemy  do  oceny 
funkcjonowania OSP na terenie gminy. Sprawozdanie z działalności OSP Państwo otrzymaliście, 
na posiedzeniach komisji była analiza tych materiałów. Na sesji obecny jest przedstawiciel 
Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Świeciu i Komendant Gminny Związku 
Ochotniczych Straży Pożarnych. Czy są pytania lub wnioski pod adresem strażaków? Pani Wójt 
Gminy.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – otrzymałam z Komendy Powiatowej Straży Pożarnej 
otrzymałam taką informację o przeprowadzonych kontrolach i ona dotyczy OSP Górnej Grupy, 
Fletnowa, Wielkiego Stwolna, Wielkiego Zajączkowa. Czyli rozumiem, że w Dragaczu takiej 
kontroli nie przeprowadzono? To były wyrywkowe kontrole? Od razu zapytam, bo tutaj  są uwagi 
dotyczący gotowości one wyglądają tak zadowalające jeśli chodzi o na przykład Fletnowo, gdzie ta 
ocena inspekcjonowanej jednostki wypada na bardzo dobrą. Tak samo w Wielkim Stwolnie. W 
Zajączkowie wypada dobrze. Natomiast trochę mnie martwi, że wypada zaledwie dostatecznie w 
OSP w Górnej Grupie, czyli w naszej największej i najlepiej wyposażonej jednostce jakie są tego 
przyczyny? Czy mogą Panowie powiedzieć i czy wygląda na to, że będzie lepiej? 
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – Panie Komendancie może poczekamy 
jeszcze może będą inne pytania, żeby tak nie odbijać się, dobrze. Czy ktoś z Państwa jeszcze? Pan 
Radny Piłat.   
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Radny Pan Piłat Ryszard – mam takie pytanie do straży. Czy straż pożarna w swoich planach ma 
rozmieszczenie hydrantów przeciwpożarowych? Jeśli tak, a myślę, że ma, to czy była 
kiedykolwiek przeprowadzona kontrola stanu technicznego tych hydrantów, ciśnienia roboczego 
tych hydrantów, mam na myśli nie tylko ulicę  Akacjową w Dolnej Grupie, gdzie stan techniczny 
jest moim zdaniem tragiczny od kilku lat. Od remontu drogi, jeden hydrant na pewno jest 
całkowicie zasypany, nikt tego nie sprawdził, także prosiłbym w tej sprawie o interwencję. 
Dziękuję.  
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – czy  ktoś jeszcze z Radnych? Pan Radny 
Pilarski.  
Radny Pan Pilarski Rafał  – Państwo w swoim sprawozdaniu za 2014 rok wyszczególniliście, że 
zdarzeń na terenie gminy pożarów budynków,  obiektów i lasów było 108, chciałbym zapytać ile z 
tych 108 zdarzeń, to właśnie pożary budynków i obiektów. Tak mniej więcej chociaż procentowo. 
Dziękuję.    
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – dziękuję. Ktoś jeszcze? Nie widzę. Który 
z Panów pierwszy? Komendant Gminny. Bardzo proszę o zabranie głosu Komendanta Gminnego 
ZOSP. 
Komendant Gminny ZOSP Pan Okraska Jarosław – Szanowna Rado, Panie Przewodniczący, Pani 
Wójt, jeśli chodzi o kontrolowanie jednostek, jak wspomniała Pani Wójt odnośnie Dragacza, 
ochotnicze straże pożarne, które nie należą do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego 
kontrolowane są co dwa lata.  Więc akurat w tamtym roku, w 2014 roku były kontrolowane 
wszystkie jednostki oprócz Dragacza, a to tylko ze względu na to, że OSP Dragacz, które posiadało 
samochód, który posiada zbiornik wodny jest tak, należy do innego czasu kontroli. Teraz jeśli 
chodzi o te kontrole to tak, OSP nie należące do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, 
kontrolowane są co dwa lata, a Krajowy System co roku. I tak nam wychodzi, że Dragacz nie jest 
kontrolowany również z tymi jednostkami Stwolno, Zajączkowo, Fletnowo i Górna Grupa tylko 
będzie za rok, również z Górną Grupą, a Fletnowo, Zajączkowo i Wielkie Stwolno nie będzie 
kontrolowane. To wypada raz na dwa lata. Jeśli chodzi o kontrolę w Górnej Grupie zdarza się 
czasami tak, że ktoś ma lepszą ocenę, ktoś ma gorszą. Tutaj jeśli chodzi o organ kontrolujący 
Panowie z Komendy mają któreś wytyczne, które trzeba szczegółowo wszystko wypisywać. 
Zdarza się za niektórą, za jakąś tam część dostaje się ocenę troszeczkę niżej, za niektóre rzeczy 
troszeczkę wyżej i „de facto” wychodzi tak, że  ocena została dostateczna, ale nie było tam jakiś 
wielkich przeciwwskazań, żeby po prostu ta jednostka zasługiwała na taką ocenę. Tutaj główną 
rolę tej oceny było to żeby akurat w tym dniu na kontrole przyjechały trzy osoby i to tylko czasami 
dla tego. Zdarzają się takie sytuacje na terenie naszej gminy, gdzie tych strażaków akurat w porze 
porannej brakuje. I to tylko w sumie dlatego wyszła taka, a nie inna ocena. Jeśli chodzi o pożary i 
statystyki tu będzie odpowiadał Pan młodszy kapitan Łukasz Chołody i o hydrancie również. 
Dziękuję. 
Młodszy kapitan PSP w Świeciu Pan Hołody Łukasz – jeszcze może doprecyzuję tutaj kwestię o 
tej kontroli ochotniczych jednostek straży pożarnej. Jednostka OSP Dragacz jest zaplanowana do 
kontroli w tym roku. Także na pewno odwiedzimy, też pamiętamy o tej jednostce. Koledzy w 
wydziału planują sobie  kontrole jednostek, które nie mają samochodu z wodą lub oddzielnie 
samochody, które przewożą wodę oddzielnie żeby w miarę jednakowo podchodzić do tematu. Tu 
jeżeli chodzi o kontrole jednostek w Krajowym Systemie musimy pamiętać o tym, że one są 
kontrolowane nawet dwa razy w roku. Wymagania, co do tych jednostek są dużo większe. 
Wynikają one z tego, że raz jednostka należy do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, 
dwa jest że należy do ratownictwa specjalistycznego. Musi posiadać określony sprzęt, w który jest 
sukcesywnie wzbogacana. Jednakże protokół, który wypełniają koledzy  jest dosyć bezwzględny, 
jeżeli nie ma kompletu danego sprzętu, bądź są też jakieś niedociągnięcia  jeżeli chodzi o sprzęt od 
razu jest zero punktów. Problemem jednostek, nie tylko tu na terenie Dragacza,  a na terenie całego 
powiatu, który zauważamy i podkreślamy ciągle nam malejąca liczba członków uprawnionych do 
czynnego udziału w działaniach ratowniczo-gaśniczych, chętnych do udziału w ratowniczo-
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gaśniczych działaniach. Szczególnie jest to widoczne w godzinach przedpołudniowych kiedy 
ludzie, członkowie są w pracach i nie mogą się wyrwać z tej pracy i my w tych godzinach niestety 
pracujemy i też w tych godzinach przeprowadzamy kontrole i często nieprawidłowości wynikają z 
braku możliwości na przykład przeprowadzenia założenia dla tych jednostek, bo wiadomo dla 
trzech ludzi nie wymyślimy pożaru lasu, no bo co trójka ludzi może zrobić. Także tu dla 
usprawiedliwienia, jeżeli chodzi o kontrole jednostek Kwestia ilości pożarów budynków i 
obiektów poprosiłbym o kontakt do mnie, bo z głowy nie chciałbym tutaj Panu podać, a to też nie 
jest duża fatyga. Po prostu muszę wyciągnąć dane z systemu i proszę o telefon. Na pewno to Panu 
podam. Rozmieszczenie hydrantów tu padło pytanie. Hydranty są urządzeniem przeciwpożarowym 
i na właścicielu sieci hydrantowej ciąży obowiązek kontrolowania ich co roku. W zakresie 
sprawdzenia wydajności i ciśnienia. W przypadku stwierdzenia jakichkolwiek nieprawidłowości, 
należy te nieprawidłowości niezwłocznie usunąć. My egzekwujemy badanie wydajności i ciśnienia   
hydrantów tych, które stanowią zaopatrzenie wodne obiektów przez nas kontrolowanych. Czyli 
jeżeli odwiedzamy jakiś budynek kontrolowany w trakcie zaplanowanych czynności kontrolno-
sprawdzających na przykład szkołę, dla której zabezpieczenie wodne stanowi hydrant, który musi 
się znaleźć w określonej odległości od tego budynku, to prosimy o podanie wydajności, czy o 
poświadczenie o konserwacji takiego hydrantu. To samo jeżeli chodzi o odbiory nowych obiektów. 
Jeżeli chodzi o ich rozmieszczenie wstępnie należy planować z wyprzedzeniem, czyli na etapie 
zagospodarowania danego terenu. Jeżeli przewidujemy, że na danym terenie ma wystąpić szkoła 
czy inny budynek użyteczności publicznej wiadomo, że musi być do nich zagospodarowanie 
wodne i musimy o tym pamiętać. Później jeżeli przychodzi strażak na kontrolę i stwierdza, ze 
hydrant jest nieczynny, bądź też nie ma wydajności wynikają dodatkowe problemy. Zakazujemy 
po prostu administratorom obiektów wykazać się, że dla ich obiektów jest zapewnione wydajność 
tego hydrantu. Jak on to zrobi to jest już niestety jego problem, w zakresie danego zarządcy 
obiektu. Może on to zrobić na kilka sposobów, albo wymóc na sieci hydrantowej zapewnienie 
wydajności tego hydrantu. Jeżeli takie coś, nie będzie możliwe typu, bo hydrant jest gdzieś na 
końcu sieci i nie ma fizycznej możliwości żeby ciśnienie w tym hydrancie zapewnić, to musi 
wtedy wykonać przeciwpożarowy zbiornik wodny i spełnić wymóg w inny sposób. Także temat 
nie jest łatwy. My  fizycznie nie rozmieszczamy jako straż pożarna hydrantów. Sprawdzamy na 
czynnościach kontrolno-rozpoznawczych dla danych obiektów. Nie chodzimy po całej sieci, nie 
sprawdzamy wydajności jeden po drugim. To nie jest nasza rola. Rola sprawdzenia wydajności 
każdego hydrantu jest zarządzającego siecią hydrantową. Nie naszą. Czy taka odpowiedź tutaj 
zadawala? 
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – dziękuję przedstawicielom straży. 
Odnośnie tego hydrantu to jest sprawa Pani Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych. Chce Pani 
powiedzieć coś w jednym zdaniu? 
Dyrektor ZUK Pani Czarnecka Sabina  – ja wiem, że na ul. Akacjowej w jakim są stanie hydranty. 
Doskonale sobie zdaję z tego sprawę.  Niestety jest to najstarsza sieć w gminie z wodnych, przy 
układaniu nawierzchni nie było wymiany tej sieci. Wymiana hydrantu czy podniesienie go, bo 
niektóre są zbyt nisko, wiąże się niestety z demontażem drogi. Ale wiem o tym i wiem, które 
hydranty są niesprawne, które są sprawne i mam w planie sukcesywnie je po prostu remontować. 
Ale wymaga to niestety rozebrania kostki łącznie z ułożeniem drogi od nowa. To przewyższa 
znacząco koszty, niż na innych drogach.   
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – dziękuję. Czy jeszcze są pytania, uwagi 
do przedstawicieli straży? Nie widzę. Dziękuję Panom za wyjaśnienie i odniesienie się do tych 
uwag i wniosków, które były w czasie dyskusji. Ze swej strony chciałbym wam podziękować za 
wasza służbę za to wszystko, co robicie dla mieszkańców naszej gminy. Jaka jest potrzeba 
utrzymywania strażaków to wykazały ostatnie w miesiącu styczniu 9. i 10. styczeń, tych różnych 
zdarzeń, było dużo. Pani Sołtys moment. Było sporo. Chciałbym wam podziękować za 
zaangażowanie, za społeczną służbę, szczególnie ochotnikom. Bo kiedy my śpimy, albo oglądamy 
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telewizję, to oni wyjeżdżają, bez względu na pogodę, na porę dnia i za to serdecznie dziękuję. 
Jeszcze Pani Sołtys wsi Michale chciała zabrać głos. Proszę.  
Sołtys wsi Michale Pani Rzepka Gabriela – chciałbym się dołączyć i podziękować wam za szybka 
akcję. Zawsze można na was liczyć. Nasza ostatnia wichura, gdzie został zerwany dach w Michalu, 
biedna rodzina. Można liczyć na strażaków. Zabezpieczyli to, bardzo serdecznie dziękuję Pani 
Wójt, pracownikom Urzędu Gminy, za zainteresowanie, bo to jest naprawdę wypadek losowy. 
Pytanie do Pani Wójt, bo to są biedni ludzie nie mają pieniędzy na to, dostali na bieżąca pomoc, a 
czy coś już wiadomo o tych pieniążkach od Wojewody? 
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – jeszcze niestety nie, myślę że Pani Kierownik Dorota Pikuła 
najlepiej potrafi określić ten termin. Jeśli  tych pieniędzy z ubezpieczenia i z dotacji od Wojewody 
będzie za mało możemy wnioskować  jeszcze o dodatkowe pieniążki na remont dachu. Może Pani 
Kierownik odpowie jeszcze dokładniej.  
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – dziękuję przedstawicielom straży 
pożarnej ze Świecia, Komendantowi Gminnemu za  udział w sesji. Bardzo proszę Pani Kierownik 
GOPS-u.  
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Pikuła – Konieczka Dorota – wniosek 
został złożony. Jest rozpatrywany przez Wojewodę, wstępnie mieliśmy taką informację, że być 
może tych pieniędzy w ogóle nie będzie. Mamy już informację, że będą.Czekamy na decyzję o 
przyznaniu tych środków. Zostanie zwiększony budżet, na pewno zostaną wypłacone. To będzie 
zapomoga jednorazowa do 6.000,00 zł. Jeszcze nie określiliśmy w jakiej wysokości. Natomiast 
mam informację, że możemy się ubiegać o dodatkową kwotę na remont takiego mieszkania do 
20.000,00 zł, z tym, że tam będą dodatkowe procedury przeprowadzone, bo muszą być dokładne 
straty oszacowane przez komisję. Jeżeli uznamy, że taka pomoc jest konieczna możemy wystąpić 
do Wojewody  o dalsze środki. Dziękuję. 
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – dziękuję za informację. Po godzinnej 
intensywnej pracy ogłaszam 10 - minutową przerwę, do godziny 12.25. 
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – przerwa dobiegła końca. Proszę o 
zajmowanie miejsc.  
Do pkt 10 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – wznawiamy obrady. 
Przystępujemy do punktu 10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy na lata 2015-2022. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów o 
przedstawienie opinii w powyższej sprawie.  
Radny Pan Galanty Mieczysław – Panie Przewodniczący proponuję, może byśmy zmienili tu te 
dwa punkty, bo zaczniemy od prognozy, tak troszkę jest to od tyłu. Najpierw proponuję budżet, a  
później dopiero prognozę. Bo to jedno z drugim jest pochodne, może tak by to zrobić?  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – to jest wniosek o zmianę porządku obrad.  
Radny Pan Galanty Mieczysław – jedno jest zależne od drugiego. Czy tak może być, jak jest w tej 
chwili?  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – Panią Skarbnik się spytam. To jest zmiana 
porządku obrad. Pan Radny Pilarski. 
Radny Pan Pilarski Rafał – jak najbardziej to ma sens, sam składałem takie wnioski. Raz chyba 
dwukrotnie, ale że to powinniśmy przyjąć w punkcie drugim, zgłaszanie propozycji do zmian 
porządku obrad. Takich wniosków nikt nie zgłosił, nie wiem, czy teraz możemy?  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – musimy zmieniać porządek obrad. Proszę 
Pana Mecenasa o zabranie głosu. 
Mecenas Pan Kurek Łukasz – proszę Państwa, teoretycznie możecie Państwo zmienić, 
bezwzględna większością głosów, jak gdyby uchylając poprzednie głosowanie. Jeżeli Państwo 
chcecie, jeśli jest taka konieczność, ale to już było przedmiotem głosowania.  
Radny Pan Galanty Mieczysław – niech zostanie tak. 
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Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czyli pozostaje tak jak jest, tak? Dziękuję. 
Czyli jeszcze raz proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pana 
Galantego Mieczysława o przedstawienie opinii w powyższej sprawie 
Radny Pan Galanty Mieczysław – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Dembińską Dorotę o przedstawienie opinii w powyższej 
sprawie. 
Radna Pani Dembińska Dorota – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Piłat Ryszarda o przedstawienie opinii w powyższej sprawie. 
Radny Pan Piłat Ryszard – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem wyżej 
wymienionej uchwały. 
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG –  proszę o zabranie głosu Panią Skarbnik. 
Mi chodzi o opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, a to Pani Wójt. Bardzo proszę Pani Wójt.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – przedstawiła uchwałę Nr 10/WPF/2014 Składu 
Orzekającego Nr 6 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2014 roku 
w sprawie wydania opinii o projekcie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2022, co 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.       
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – dziękuję Pani Wójt za przedstawienie 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. Czy są uwagi i zapytania do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy na lata 2015-2022? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu Uchwały Nr 
III/8/15 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2015-2022. 
Stwierdzam, że Uchwała Nr III/8/15 została przyjęta następującą ilością głosów: 14 - za, 
przeciwnych -  nie było, przy 1 - wstrzymującym się.  
Do pkt 11 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przechodzimy do punktu 11. 
Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2015 rok. Proszę Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów Pana Galantego Mieczysława o przedstawienie opinii w powyższej 
sprawie 
Radny Pan Galanty Mieczysław – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały, nie mniej jednak podczas komisji oświaty i komisji rozwoju były zgłaszane 
wnioski, które przedstawię w dalszej części.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Dembińską Dorotę o przedstawienie opinii w powyższej 
sprawie. 
Radna Pani Dembińska Dorota – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały i tak jak wspomniał tutaj Pan Radny Galanty u nas na komisji 
również były wnioski, które wpłynęły. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Piłat Ryszarda o przedstawienie opinii w powyższej sprawie. 
Radny Pan Piłat Ryszard – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska w dniu 21 stycznia 2015 roku w 
skaldzie Przewodniczący Ryszard Piłat, Wiceprzewodniczący Pan Wojciech Wiśniewski oraz 
członkowie: Jerzy Brejna, Elżbieta Kochanowska, Krzysztof Książka, Rafał Pilarski, Ewa Sendyk, 
Czesław Słupski, Józef Walczyk po dyskusji nad budżetem na 2015 rok, wraz z autopoprawkami, 
analizą Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy do 2022 roku oraz wyjaśnieniach sprawdzeniu 
spraw finansowych przez Skarbnik Urzędu Gminy Dragacz Pani Lidii Piechocińskiej, komisja w 
całej rozciągłości popiera przyjęcie  projektu przedstawionej uchwały. Obecna pani Wójt w swoim 
programie wyborczym przedstawiła inną koncepcje rozwoju gminy Dragacz. Podczas aktualizacji 
starego budżetu dokonano kilka istotnych autopoprawek, co moim zdaniem należy to uszanować, 
gdyż były to głębokie przemyślenia i konsultacje społeczne przed wyborami, jak i po wyborach.  
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Wierzymy we właściwe i rzetelne działania dla dobra gminy Dragacz Pani Wójt, jak i  całej rady. 
Dziękuję.  
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG –  dziękuję proszę o zabranie głosu Panią 
Wójt i przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie budżetu gminy na 2015 
rok.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – przedstawiła uchwałę Nr 10/P/2014 Składu Orzekającego 
Nr 6 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2014 roku w sprawie 
wydania opinii o projekcie budżetu na 2015 rok Gminy Dragacz, co stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu.  Pani Wójt  przedstawiła jeszcze jedną uchwałę Nr 9/Dpr/2014 Składu 
Orzekającego Nr 6 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 10 grudnia 2014 roku 
w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Dragacz, co 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG –  dziękuję Pani Wójt za przedstawienie 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie wydania opinii o projekcie 
budżetu na 2015 rok Gminy Dragacz. Obecnie proszę Pan Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów o zabranie głosu. 
Radny Pan Galanty Mieczysław – tak jak mówiłem wcześniej przedstawię teraz wniosek z komisji 
budżetowej  dotyczący działu  750  -  rozdział 75022 dotyczący zwiększenia planu wydatków na 
kwotę 11.000,00 zł na obsługę sesji: kawa, herbata, woda, kamera. Stawiam wniosek żeby tą kwotę 
zdjąć. Dlaczego? Wydaje mi się, że tak jak już dzisiaj, w perspektywie dzisiejszej sesji, chociażby 
patrząc, ważniejszym wydatkiem było by nagłośnienie sali obrad. To co było dzisiaj to jest takie aż 
żenujące. W pierwszej wersji to było całkowite zniesienie tej kwoty i stawiam wniosek o zdjęcie 
tej kwoty w dalszym ciągu, nie mniej jednak oczekuję jakiejś propozycji jeżeli chodzi o 
nagłośnienie tej Sali. I mój jest taki wstępny wniosek, ale dotyczący tego żeby część z tej kwoty 
ewentualnie przeznaczyć na nagłośnienie sali. Dziękuję.  
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – dziękuję Panu Przewodniczącemu 
Komisji. Chciałem tylko podkreślić, że to był jedyny wniosek z posiedzenia trzech komisji. To 
znaczy wniosków było więcej, ale nie zostały przyjęte. Glos zabierze Radny Pilarski.  
Radny Pan Pilarski Rafał – szanowni Państwo oczywiście po dzisiejszej sesji widać, że 
nagłośnienie w tej sali jest fatalne. My słabo słyszymy, a Państwo na widowni słyszą jeszcze 
gorzej niż my. Jeśli chodzi o kwestie kamery i środków na to przeznaczonych. Tu 
zarezerwowanych jest w budżecie 11.000,00 zł jest właśnie na kawę, herbatę, wodę i kamerę. 
Obsługa kamery nie musi tyle kosztować i nie będzie tyle kosztowała. To są środki  
zarezerwowane. Wiecie Państwo, że tak się robi. Rezerwuje się zawsze więcej, bo jeżeli się 
zarezerwuje mniejszą na wydatki, to tych środków nie będzie skąd wziąć. Jeżeli się zarezerwuje 
większą, to one przechodzą jako nadwyżka na kolejny rok. Podobną zasadę przyjęła tutaj Pani 
Wójt, z Panią Skarbnik. Oczywiście zostaną wysłane zapytania ofertowe do nie trzech firm, bo 
można zapytać 10 firm. Wybierzmy firmę najtańszą żeby to zrobiła. Teraz kwestia, czy w ogóle 
warto „kamerować” nagrania sesji? Tutaj padły takie argumenty, że wstęp na sesję jest wolny, 
każdy może przyjść posłuchać, obejrzeć. Oczywiście każdy może przyjść, ale nie każdy ma taką 
możliwość, bo sesje w naszej gminie odbywają się w godzinach przedpołudniowych, rozpoczynają 
się. Na szczęście nie wszyscy u nas to osoby bezrobotne i emeryci, większość ludzi pracuje. Nie 
ma takiej możliwości żeby wszyscy chętni moli przyjść obejrzeć sesję, kamera da im taką 
możliwość. Kolejny argument był taki, że sesje są protokołowane i nagrywane dźwiękowo. Są 
protokołowane oczywiście, ale nie widać całego przebiegu sesji. Nie widać jak głosował konkretny 
Radny, a myślę, że przy obecnej formie wyborów w okręgach jednomandatowych, gdzie głosują 
na nas nasi sąsiedzi, myślę, że chcieliby wiedzieć jak my zachowujemy się podczas głosowania. W 
kwestii nagrania w formie dźwiękowej, no chyba nie ma co komentować, te nagrania dźwiękowe 
odsłuchiwałem kilkakrotnie z paru sesji, brzmi fatalnie. Bez dobrych słuchawek nie da się tego 
słuchać.  Był jeszcze taki argument, że Radni mogą się czuć skrępowani. Powiem Państwu, że nie 
widzę dziś żeby ktoś był skrępowany. Pan kamerzysta nie jest tu jakoś widoczny. Myślę, że dziś  
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wręcz bardzo aktywnie Radni się udzielają i argument chyba nie jest trafiony. Pojawił się też 
argument, że  nagranie może być manipulowane. No ja sobie tego nie wyobrażam żeby ktokolwiek 
mógł manipulować przy takim nagraniu. To nagranie musi być zmontowane, co nie jest 
równoznaczne z jakąkolwiek manipulacją. Nie ma takiej możliwości, że będzie manipulacja. 
Właśnie o to chodzi żeby była kamera, żeby był przebieg od początku do końca zarejestrowane. 
Tak powiem Państwu, że właśnie manipulacja ma miejsce 2 lata temu na jednej z sesji. Gdzie 
wniosłem uwagi do protokołu. Odsłuchałem nagranie i wniosłem uwagi do protokołu. Radni tych 
uwag nie przyjęli. Nawet nie odsłuchując nagrania i nie czytając moich uwag. Zostały one 
odrzucone przez większość Radnych. Czułem się wtedy bardzo pokrzywdzony i właśnie, gdyby 
była kamera takiej sytuacji by nie było. Teraz koszt. Niektórzy sądzą, że to jest spory koszt. 
Powiem Państwu taki przykład, za darmo  wiadomo, że nikt nam nie będzie poświęcał czasu i 
montował w domu, wiadomo. Koszt, w ubiegłym budżecie zostało przyjęte 5.500,00 zł na taki 
wydatek: promocja jednostek samorządu terytorialnego, chodziło o ulotki, które gmina drukowała, 
podsumowujące kadencje. To były wypuszczone w okresie kampanii wyborczej. Większość ludzi 
odebrało to jednoznacznie, że jest to element kampanii wyborczej sfinansowanej za gminne 
pieniądze. 5.500,00 zł Pan Radny Kazimierz Walczyk, złożył wniosek, aby przeznaczyć te 
pieniądze na promocje terenów inwestycyjnych w naszej gminie. No, ale niestety większość 
Radnych się na to nie zgodziła. Jeśli chodzi o propozycje w wydatkowaniu tych pieniędzy 
uważam, że, jestem przekonany, bo dzwoniłem do kilku firm i te nagrania będą tańsze niż 
zakładane. Za środki, które zostaną, a na pewno zostaną, proponuję kupić przynajmniej na 
początek jakieś głośniki do tej sali, bo z tych głośników wydobywa się jedno wielkie dudnienie i 
burczenie. Jest fatalne nagłośnienie w tej sali. Oczywiście zgadzam się z Panem Radnym, trzeba 
środki na to przeznaczyć. Uważam, że z tych 11.000,00 zł uda się zaoszczędzić środki jeszcze na 
głośniki, być może nawet jakiś wzmacniacz, jeżeli ten okaże się niewłaściwy w tej konfiguracji, 
akurat nagłośnienia, które ma to miejsce. Oczywiście, w między czasie można spróbować 
pozyskać dofinansowanie na takie przedsięwzięcie. Pani Radna Dorota Dembińska mówiła, że jest 
fundacja Batorego. Można takie finansowanie, w tym roku może już nie, ale na przyszły rok uda 
się pozyskać. Jeszcze tak słowem podsumowania, Pani Wójt w kampanii zapowiadała 
transparentność pracy samorządu. Mieszkańcy ją wybrali, powinniśmy to uszanować. Dziękuję.  
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – dziękuję. Pani Radna Dembińska. 
Radna Pani Dembińska Dorota – ja w nawiązaniu do tego, co Pan Radny Rafał Pilarski powiedział.  
Jestem jak najbardziej za tym, aby nagrywać. Ponieważ udział i partycypacja społeczeństwa w 
tym, co się dzieje jest jak najbardziej pożądaną rzeczą. Jednakże koszta myślę, że winniśmy 
skorzystać z dobrych praktyk innych samorządów, które od 2007 roku zaczynają w Polsce 
wprowadzać i sesje Rady, są dostępne na przeróżnych portalach, którymi dysponują. Moja 
propozycja jest taka. Zanim podejmiemy jakiekolwiek wydatkowanie tych środków, to chciałabym 
abyśmy właśnie skorzystali z tych dobrych praktyk Katowic, Mysłowic, to są duże miasta. A tam 
nie wydaje się pieniędzy właśnie na nagrywanie sesji Rady. Tylko jest ta sesja dostępna, 
mieszkańcy mogą z tego skorzystać, natomiast nie ma tam środków wydatkowanych. Jest to w 
darmowy sposób robione. Nie środków na nagrywanie, ale jest kamera jest to udostępnione w 
Internecie.  
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – dziękuję Pani Radnej. Kto jeszcze? Pani 
Wójt proszę.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – odpowiadając na to, o czym mówi Pani Radna Dembińska. 
W projekcie autopoprawki  mowa jest o zwiększeniu planu wydatków o kwotę 11.000,00 zł na 
obsługę sesji, w tym kamera. Proszę Państwa nie jest powiedziane, że musimy korzystać z usług 
firm zewnętrznych. My możemy złożyć zapytanie, tak jak powiedział Radny Pilarski, nawet do 10 
wykonawców zapytać za ile są nam w stanie taką sesję nagrać, ale możemy też oczywiście i 
zrobimy to przeliczyć koszt zakupu takiej kamery, koszt oprogramowania, które oczywiście 
legalne, żebyśmy mogli dokonać montażu takiego nagrania. Nie jest też bezpłatne, myślę 
pozyskanie takiego kanału na „You Tube”, żeby to potem zamieścić i nie obciążać serwera gminy. 
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Więc jak najbardziej możemy dokonać kalkulacji, co nam się bardziej opłaca, co będzie tańsze. 
Natomiast zabezpieczona kwota zostanie wydana no w minimalnym stopniu. Wydamy tylko tyle 
ile trzeba. I wydamy najmniej jeśli nam się będzie bardziej kalkulowało kupić kamerę, to nie widzę 
problemu, to ją kupimy i będziemy musieli zakupić wtedy program i samodzielnie montować taki 
filmik. Jeżeli okaże się, że taniej jest skorzystać z firmy zewnętrznej to skorzystamy z firmy  
zewnętrznej. A wszystko co zaoszczędzimy jak najbardziej, przeznaczymy na nagłośnienie sali. 
Taka jest moja propozycja.  
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – dziękuję Pani Wójt. W tej sprawie kto 
jeszcze chciałby zabrać głos w dyskusji? Ja mam pytanie do Pana operatora, skoro to nie jest 
tajemnica handlowa. Dzisiejsza sesja, ile będzie kosztować? 
Operator Pan Knut Krzysztof – gratis. 
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – dziękuję. Skoro nie ma głosów w tej 
części, to znaczy dotyczącej tej jednej zmiany do autopoprawki. Musimy przegłosować tą 
autopoprawkę. Wniosek Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów w sprawie zdjęcia 11.000,00 
zł w dziale 750 – rozdział 75022 obsługa sesji rady kawa, herbata, woda, kamera. Kto jest za 
zdjęciem tej kwoty? W takim przypadku decyduje głos Przewodniczącego. Jak to jest? Gdzieś 
czytałem w przypadku głosowania. 
Radny  Pan  Słupski Czesław  – to na komisjach. 
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – na komisji Rady. Dobrze. Przepraszam. 
Wniosek nie zostaje rozpatrzony. 
Wniosek pozostaje bez rozpatrzenia, otrzymując następującą ilość głosów: 6 – za, 6 – 
przeciwne, przy 3 - wstrzymujących się. 
Radny  Pan  Borolewski  Ludwik  Przewodniczący  RG – czyli kwota ta pozostaje. Teraz mam 
pytanie, czy są inne wnioski do projektu budżetu gminy na 2015 rok? Nie widzę, zatem 
przystępujemy do głosowania  
Stwierdzam, że Uchwała Nr III/9/15 została przyjęta następującą ilością głosów: 12 - za, 
przeciwnych -  nie było, przy 3 - wstrzymujących się.  
Do pkt 12 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przechodzimy do punktu 12. 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na   
2015 rok. Proszę Pana Galantego Mieczysława Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów o przedstawienie opinii w powyższej sprawie. 
Radny Pan Galanty Mieczysław – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia Panią Dembińską Dorotę o przedstawienie opinii w powyższej 
sprawie. 
Radna Pani Dembińska Dorota – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Ochrony Środowiska Pana Piłat Ryszarda o przedstawienie opinii w powyższej sprawie. 
Radny Pan Piłat Ryszard – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – chciałbym dodać, że ten program był 
przedmiotem obrad wszystkich trzech komisji. Czy są uwagi i zapytania do Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały w 
sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na  2015 rok. 
Stwierdzam, że Uchwała Nr III/10/15 została przyjęta jednogłośnie, następującą ilością 
głosów: 15 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  
Do pkt 13 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 13. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2011-2020 oraz Gminnego Programu Profilaktyki 
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i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 rok. Tak ten program się nazywa „2011rok” 
nie ma tu pomyki. Proszę Pana Galantego Mieczysława Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów o przedstawienie opinii w powyższej sprawie. 
Radny Pan Galanty Mieczysław – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Panią Dembińską Dorotę 
Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w 
powyższej sprawie. 
Radna Pani Dembińska Dorota – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Pana Piłat Ryszarda 
Przewodniczącego Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii w powyższej 
sprawie. 
Radny Pan Piłat Ryszard – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czy są uwagi i zapytania do tego programu? 
Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2011-2020 oraz 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 rok. 
Stwierdzam, że Uchwała Nr III/11/15 została przyjęta jednogłośnie, następującą ilością 
głosów: 15 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  
Do pkt 14 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 14. 
porządku obrad. W tym punkcie jest podjęcie uchwały w sprawie zasad, na jakich sołtysom 
przysługują diety. Proszę Pana Galantego Mieczysława Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów o przedstawienie opinii w powyższej sprawie. 
Radny Pan Galanty Mieczysław – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Panią Dembińską Dorotę 
Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w 
powyższej sprawie. 
Radna Pani Dembińska Dorota – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Pana Piłat Ryszarda 
Przewodniczącego Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii w powyższej 
sprawie. 
Radny Pan Piłat Ryszard – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czy są uwagi i zapytania do tego projektu? 
Radny Pan Galanty Mieczysław – Pani Wójt, Panie Przewodniczący ja mam pytanie, czy w 
ramach tej podwyżki, czy w ogóle tej diety Sołtysów, nakazy płatnicze będą roznoszone przez 
Sołtysów, czy jak w ubiegłych latach przez dodatkowych ludzi?  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – pytanie kieruję do Pani Wójt Gminy. 
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota –  tak jak dotychczas, przez Sołtysów.  
Radny Pan Galanty Mieczysław – dziękuję.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czy jeszcze ktoś ma pytania? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr III/12/15 w sprawie zasad, na jakich sołtysom 
przysługują diety. 
Stwierdzam, że Uchwała Nr III/12/15 została przyjęta jednogłośnie, następującą ilością 
głosów: 15 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  
Do pkt 15 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 15. 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków  
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stanowiących fundusz sołecki. Proszę Pana Galantego Mieczysława Przewodniczącego Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Finansów o przedstawienie opinii w powyższej sprawie. 
Radny Pan Galanty Mieczysław – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Panią Dembińską Dorotę 
Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w 
powyższej sprawie. 
Radna Pani Dembińska Dorota – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Pana Piłat Ryszarda 
Przewodniczącego Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii w powyższej 
sprawie. 
Radny Pan Piłat Ryszard – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czy są uwagi lub zapytania do punktu? Nie 
widzę. Chciałem tylko dodać, że fundusz będzie obowiązywał od przyszłego roku. Przystępujemy 
do głosowania projektu uchwały nr III/13/15 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 
budżecie gminy środków  stanowiących fundusz sołecki  
Stwierdzam, że Uchwała Nr III/13/15 została przyjęta jednogłośnie, następującą ilością 
głosów: 15 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było.  
Do pkt 16 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 16. 
to jest, podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy na 2015 rok. Proszę Pana 
Galantego Mieczysława Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów o 
przedstawienie opinii w powyższej sprawie. 
Radny Pan Galanty Mieczysław – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Panią Dembińską Dorotę 
Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w 
powyższej sprawie. 
Radna Pani Dembińska Dorota – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Pana Piłat Ryszarda 
Przewodniczącego Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii w powyższej 
sprawie. 
Radny Pan Piłat Ryszard – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czy do tego punktu są uwagi lub zapytania? 
Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr III/14/15 w sprawie przyjęcia planu 
pracy Rady Gminy na 2015 rok.  
Stwierdzam, że Uchwała Nr III/14/15 została przyjęta jednogłośnie, następującą ilością 
głosów: 15 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było. 
Do pkt 17 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 17. 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok. Proszę Pana 
Galantego Mieczysława Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów o 
przedstawienie opinii w powyższej sprawie. 
Radny Pan Galanty Mieczysław – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Panią Dembińską Dorotę 
Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w 
powyższej sprawie. 



 22

Radna Pani Dembińska Dorota – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Pana Piłat Ryszarda 
Przewodniczącego Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii w powyższej 
sprawie. 
Radny Pan Piłat Ryszard – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czy są uwagi lub zapytania do projektu 
uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr III/15/15 w sprawie 
przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok.  
Stwierdzam, że Uchwała Nr III/15/15 została przyjęta jednogłośnie, następującą ilością 
głosów: 15 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było. 
Do pkt 18 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 18. 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody do odpłatnego nabycia na rzecz Gminy Dragacz 
działek nr 233/1 i 233/2 położonych w obrębie geodezyjnym Dragacz. Proszę Pana Galantego 
Mieczysława Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów o przedstawienie 
opinii w powyższej sprawie. 
Radny Pan Galanty Mieczysław – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów przy zgłoszeniu 
tego punktu o zdjęcie z obrad, głosowała na ośmiu obecnych, pięciu było - za zdjęciem tego 
punktu, dwa - przeciw, jeden – wstrzymujący się. Czyli Komisja Rozwoju Gospodarczego i 
Finansów jest za zdjęciem tego punktu z obrad. Za odrzuceniem projektu uchwały nr III/16/15 . To 
jest opinia komisji „budżetowej”. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Panią Dembińską Dorotę 
Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w 
powyższej sprawie. 
Radna Pani Dembińska Dorota – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Pana Piłat Ryszarda 
Przewodniczącego Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii w powyższej 
sprawie. 
Radny Pan Piłat Ryszard – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały, dziewięcioma głosami -  za, na dziewięciu obecnych. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czy są uwagi, zapytania do tego projektu 
uchwały? Pani Wójt proszę o zabranie głosu. 
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – przedstawię koncepcję zakupu tych działek i po mojej 
wypowiedzi prosiłabym żeby glos zajął Kierownik referatu Rozwoju Gospodarczego i 
Pozyskiwania Funduszy Europejskich  Pan Żłobiński Krystian, który i Państwu Radnym i gościom 
też troszeczkę przybliży ta problematykę.  Dlaczego w ogóle żeby działki  przylegające do Urzędu 
Gminy kupować? Wiecie Państwo, że w programie wyborczym zawarłam pomysł budowy 
przedszkola w Grupie na osiedlu wojskowym. Oczywiście z tego pomysłu się jak najbardziej nie 
wycofuję. Wiem, że jest ogromna potrzeba powstania takiego przedszkola. Chciałabym jednak 
mimo wszystko, aby wszystkie moje propozycje były w jakiś sposób konsultowane ze 
społeczeństwem i na spotkaniu z Sołtysami zapytałam Państwa Sołtysów, czy  zgodzą się na bycie 
takim pośrednikiem w przeprowadzaniu ankiet. Jeśli ktoś z mieszkańców też miałby ochotę  
pomóc, być takim wolontariuszem w przeprowadzaniu takich ankiet to serdecznie zapraszam do 
współpracy. Chcielibyśmy nasze decyzje opierać naprawdę na wyraźnie zarysowanej takiej woli 
społeczeństwa. Myślę, że dla Radnych to będzie dobra wskazówka przy podejmowaniu decyzji. 
Dlatego po pierwsze na pewno zostanie w ankiecie zadane pytanie mieszkańcom Grupy: czy 
potrzebują tam przedszkola? Czy mają dzieci? W jakim wieku i czy te dzieci do tego przedszkola 
poślą? Druga sprawa to jest kwestia albo tak jak pisałam w programie wyborczym 
przeprowadzenia modernizacji przedszkola w Górnej Grupie, albo po rozmowach wstępnych z 
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Panią  Dyrektor Michalską bierzemy też pod uwagę też taką opcję, żeby nie tyle modernizować 
przedszkole w Górnej Grupie, ponieważ jest to już dość stary budynek i nakłady na modernizację 
mogły by być tak duże, że mogłoby się okazać, że wychodzi taniej, albo porównywalnie 
wybudować drugie takie mniejsze przedszkole. Czyli zamiast jednego bardzo dużego jak 
planowano w projekcie budżetu, postawić na przykład dwa mniejsze. Oczywiście jeden dyrektor, 
jedna księgowość, jedna Pani intendentka, czyli jak najbardziej minimalizujemy koszty. I też trafi 
do mieszkańców pytanie czy chcieliby takiego przedszkola w Górnej Grupie, czy może raczej w 
bliskim położeniu Urzędu Gminy Dragacz. Skąd pomysł Dragacz? Wynika to przede wszystkim z 
uwag z jakimi się spotkałam na spotkaniach przedwyborczych zwłaszcza w tych miejscowościach 
od Wielkiego Zajączkowa  po Wielkie Stwolno. Tam mieszkańcy wskazywali Górną Grupę jako 
złą lokalizację. Oni też chcieliby mieć możliwość oddawania swoich dzieci do przedszkola. Bliżej 
mostu, że tak powiem, bardziej po drodze do Grudziądza, gdzie większość z nas jednak dojeżdża 
do pracy. Ta lokalizacja wstępnie wydaje się dla mieszkańców korzystniejsza. Ale nasze decyzje, 
moje projekty, czy decyzje Rady, tak jak mówiłam chcielibyśmy oprzeć na wynikach ankiet i na 
tym, co zadeklarują mieszkańcy. Pomysł zapewnienia pieniędzy, wyrażenia zgody na zakup tych 
działek no jest niezbędny, żebym mogła po zobaczeniu jak ukształtują się wyniki ankiet, dokonać 
zakupu takich działek. Jeżeli mieszkańcy na przykład opowiedzą się za Górną Grupą, to 
oczywiście wtedy tych działek nie będziemy kupowali. Ankiety zostaną przeprowadzone w 
niedługim czasie luty, najpóźniej marzec. W tym momencie, po wynikach ankiet zadecydujemy 
albo działki kupujemy, albo nie. Ale żebym mogła dokonać tego zakupu muszę mieć upoważnienie 
Rady, stąd projekt uchwały. Dlaczego te działki, dlaczego nie inne, tutaj prosiłaby żeby 
wypowiedział się Pan Krystian Żłobiński.    
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę o zabranie głosu Kierownika Pana 
Krystian Żłobińskiego. 
Kierownik referatu RGiFE Pan Żłobiński Krystian –  Pani Wójt, Panie Przewodniczący, wysoka 
Rado, szanowni goście, działki, które są przedstawione w uchwale Rady Gminy i są przedmiotem 
upoważnienia  Pani Wójt do zakupu o numerach ewidencyjnych 233/1 i 233/2 znajdują się obecnie 
w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego pod tereny użyteczności inwestycyjne, 
mieszkaniowe, ale również po uzyskaniu opinii urbanisty teren ten został też dopuszczony jako 
teren na potrzeby budownictwa użyteczności publicznej. W tym przedmiocie również  
perspektywa budowy przedszkola mieściła by się w planie. Czyli inaczej mówiąc, plan nie 
przeszkadzałby  nam co do budowy takiego obiektu. Lokalizacja działek jest na tyle korzystna, że 
znajduje się w sąsiedztwie granicy naszej działki gminnej,  gdzie mamy siedzibę Urzędu Gminy i 
stanowi też formę rezerwy przestrzeni publicznej powiedzmy, w zakresie obiektów użyteczności 
publicznej. A takich na terenie gminy niestety nie mamy dzisiaj za dużo. W zasadzie nie mamy w 
ogóle terenów pod przestrzeń publiczną. Poza właśnie terenami w pobliżu naszego Urzędu, jako  
tego terenu centralnie przywiązanego do gminy, w sensie siedziby gminy. Mamy oczywiście jakieś 
inne tereny na obszarze gminy, ale tak prawdę mówiąc  przestrzeń publiczna zamyka się centralnie 
w Dragaczu. Najważniejszą kwestią w sprawie przyjęcia uchwały jest to, że niestety wartość tej 
działki wzrasta, z uwagi na jej koszt. W sensie, ta działka nie należy do tanich działek, to trzeba 
sobie jasno powiedzieć. Natomiast nie odbiega też wartością od innych terenów, nadmierną 
wartością, która by tu stanowiła jakąś barierę zakupu takiej działki. Wchodzi tutaj w grę koszt 
odrolnienia, który też będzie gmina musiała ponieść w tym układzie. To jest należność 
jednorazowa plus opłata roczna opłacona przez 10 lat. Ta wartość wynosi wstępnie około 
53.000,00 zł. Czyli wartość tej działki wzrosła by „sticto” o tą kwotę. Cała działka, tutaj jest 
propozycja zakupu tej działki za kwotę 114.000,00 zł, metrów jest 4.756 , czyli mamy prawie pół 
hektarową działkę i w tym przypadku koszt całej działki, z kosztem zakupu, plasował by się w 
granicach 170.000,00 zł za 4.756 metrów, czyli to wychodzi około 36,00 zł za 1 metr kwadratowy 
tej działki, co w stosunku do gruntów sąsiednich na ternie Dragacza kształtuje się w proporcji 
ośmiu, dziewięciu złotych różnicy przy cenach, które były płacone za działki w sąsiedztwie, tam 
gdzie był plan przestrzenny. Na niekorzyść? W sensie wartościowym jest 8 zł, 9zł w granicach 
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różnicy miedzy działkami, które zostały dotychczas sprzedane w terenie planu przestrzennego, w 
porównaniu właśnie do tej działki sąsiadującej z gminą. Także uważam z mojego punktu widzenia, 
że nie jest to wygórowana cena, nawet doliczając koszty odrolnienia tej działki. Nie są jakieś 
nadmierne żeby nie stanowiła ta działka wartościową dla potrzeb samej gminy i samej przestrzeni 
publicznej, no o której musimy w perspektywicznie myśleć, bo Urząd widzimy, jaki jest obiekt 
Urzędu, też w perspektywie będzie musiał być niestety, ale zmodernizowany lub przebudowany, 
bo warunki naszego samego budynku gminy są karygodne na dzisiaj i tak prawdę mówiąc 
funkcjonujemy jako siedziba, tylko dla tego, że budynek posiada więcej niż 50 lat i wszyscy tak 
naprawdę na to przymykają oko, ale nie unikniemy na pewno przebudowy tego budynku. W 
zakresie przebudowy, czy rozbudowy, czy nawet budowy nowego obiektu. Gmina będzie musiała 
mieć też swoją siedzibę w przyszłości wykonaną. Dlatego też uważam, że teren sąsiadujący przy 
działce gminy jest atrakcyjny nie tylko dla celów tutaj budowy innych obiektów użyteczności 
publicznej, ale także jako rezerwa terenu dla budowy samej siedziby gminy. Dziękuję. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – wcześniej się zgłaszał Radny Galanty, 
proszę.   
Radny Pan Galanty Mieczysław – to był mój wniosek i postaram się uzasadnić go. Do komisji 
miałem dwa powody żeby zgłosić ten wniosek. Pierwszy to był taki, że to jest teren podmokły i nie 
widzę takiej potrzeby żeby na terenie podmokłym, gdzie praktycznie jak jest susza, to pozostałe 
czas to tam woda stoi, koszt budowy wzrósłby, bo trzeba przygotować i grunt i podłoże pod to. To 
był jeden z powodów, dla których zgłosiłem ten wniosek. Drugi wniosek, to sam fakt dojazdu do 
głównej drogi. Gdzie rodzice zabierają dzieci, czy przywożą dzieci do przedszkola i jakby nie 
patrzył to będą na ta główną drogę wjeżdżać. Jak Państwo zauważyliście, a na pewno tak, coraz 
częściej dochodzi tu w tym miejscu do wypadków. To trzeba też wziąć pod uwagę. Trzeci 
argument , który dzisiaj dotarł na komisjach mieliśmy informację, że  koszt metra będzie 24,00 zł. 
Tu jest już 36,00 zł z tym odrolnieniem. Należałoby się zastanowić, czy nie ma innych działek w 
tym rejonie? Ja jak Państwo zauważyli nie wnioskuję żeby zdjąć pieniądze, tylko o lokalizację mi 
chodzi. Następny argument i tu zwracam się do Pani Wójt. Skoro Pani proponuje rozmowy z 
mieszkańcami na temat gdzie by chcieli ewentualnie, to może poczekajmy z tym troszeczkę. Pani 
zrobi rozeznanie chcą to proszę bardzo. Ja nie widzę przeszkód żeby później zwołać sesję 
bezpłatną i na pewno każdy tu przyjedzie i podejmiemy decyzję. A nie tak „ad hoc” już tak od 
razu, bez żadnego rozpoznania już bierzemy. To jest to co chciałem dodać do mojego wniosku.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję. Pani Wójt.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – po pierwsze nie „ad hoc”, ponieważ my nad tym myślimy 
już przeszło miesiąc czasu i od momentu kiedy tylko objęłam urząd i zastanawiamy się nad tym 
wyborem, nad lokalizacją miejsca, nie możemy sobie też pozwolić na nadmierna zwłokę ponieważ 
ustawa nakłada na nas obowiązek od września 2016 roku zapewnienie wszystkim czterolatkom 
miejsce w przedszkolu i później trzylatkom. Więc musimy niestety, albo i „stety” sprostać tym 
wymaganiom ustawowym. I odkładanie budowy przedszkola nawet o miesiąc czy o dwa, czy 
podejmowanie takiej decyzji no może skutkować tym, że się po prostu nie wyrobimy z czasem. 
Jeżeli chodzi o teren podmokły, o to dlaczego nie inne działki,  dookoła, bo Pani Radna Kuchta 
tutaj wnioskowała żebyśmy też zadali pytania właścicielom innych działek okolicznych, może Pan 
Krystian, który się tym zajął odpowie. 
Kierownik referatu RGiFE Pan Żłobiński Krystian – szanowni Państwo rozpatrywaliśmy układ w 
pobliżu działek, które są przy tym planie przestrzennym  i znaleźliśmy w najbliższej okolicy dwie 
działki, które są za terenem planistycznym w kierunku północnym, Dragacza szkoły. Są to 
sąsiadujące działki, ale niestety na tych działkach wpierw trzeba by było przystąpić do 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego to jest następny koszt, który trzeba byłoby 
ponieść w tym momencie. Następna kwestia te działki jeżeli chodzi o klasyfikacje tych gruntów, 
wyglądają jeszcze gorzej, tam praktycznie tylko 400 m2 jest klasy IV, a reszta też by musiała 
podlegać odrolnieniu, po sporządzeniu planu. Na pewno koszt byłby wyższy dwu, czy trzykrotnie 
na pewno by był wyższy. Ponadto jeżeli chodzi o tereny, zakres prac i wybudowanie budynku, w 
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kontekście przedszkola. Szukaliśmy właśnie tam, gdzie jest plan zagospodarowania 
przestrzennego. Jeżeli tego planu nie ma, to już na  pewno przystąpienie do inwestycji jest w 
terminie nie realne żebyśmy mogli szybko taką inwestycje przeprowadzić. Dlatego działki, gdzie 
jest plan przestrzenny są jakby w pierwszej kolejności rozpatrywane  w sensie jakim, że od razu 
możemy przystąpić do budowy. Nie potrzebujemy żadnych zmian w zagospodarowaniu 
przestrzennym i planistyce. Mamy plan przestrzenny, który nam umożliwia podjecie inwestycji w 
przedmiocie budynku użyteczności publicznej, gdzie wpisuje się również budynek przedszkola i 
tak to należy odbierać. W innych przypadkach teren w okolicy nawet drogi  nr 16, bo powiedzmy 
sobie szczerze, tylko ten teren w okolicy drogi nr 16, z głównych dróg  publicznych w Dragaczu, 
on może stanowić jakąś atrakcję. Na pewno atrakcją nie będzie gdzieś teren w głębi miejscowości 
Dragacz, bo niestety ale tutaj decydują główne szlaki komunikacyjne i ten teren przy szesnastce 
właściwie się wpisuje jak najbardziej do tego żeby te centra obsługi użyteczności publicznej 
lokalizować. Dlatego chciałbym jeszcze raz powtórzyć, że lokalizacja ta na dzisiaj jest trafna, że 
ona jest w obowiązującym miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Inne lokalizacje 
niestety takiego planu nie posiadają i wymagają procedur planistycznych. Dziękuję.    
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Pan Radny Piłat. 
Radny Pan Piłat Ryszard – to skrzyżowanie już na etapie projektowania było skopane, ze tak 
powiem brzydko. Myślę, że po tym okresie przejściowym na pewno tutaj Pani Wójt wystąpi z 
wnioskiem do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o przebudowę tego skrzyżowania, 
bo naprawdę ono jest źle zrobione. Dziękuję.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – chwileczkę, może teraz Radny Chabucki. 
Radny Pan Chabucki Marcin  – na komisji powiedziała nam Pani, że planuje Pani budowę dwóch 
przedszkoli. Jedno dla sołectwa Grupa osiedle cywilne i osiedle wojskowe, drugie przedszkole dla 
pozostałej części gminy. Uzyskaliśmy informacje też, że musimy podjąć tą decyzję nie po 
konsultacjach z mieszkańcami a w tej chwili, bo za chwilę te działki nie będą do sprzedaży. Takiej 
Pani udzieliła odpowiedzi. Pani Sekretarz to potwierdziła.  Dzisiaj słyszymy, że jest inaczej. Czyli, 
że najpierw będą konsultacje, czyli to o co nam chodziło, żeby najpierw to przekonsultować, a 
później dopiero zadecydować czy tą działkę kupić, czy nie. Taki był nasz wniosek, żeby odrzucić 
tą dzisiejszą uchwałę. Tak jak powiedział Przewodniczący Galanty, jeżeli będzie taka wola 
mieszkańców, to nic nie stoi na przeszkodzie. My nie wnioskujemy o zdjęcie  pieniędzy na zakup 
tej działki, czekamy na decyzje mieszkańców, bo albo są te konsultacje z mieszkańcami, tak jak 
Pani zapowiada,  albo jest decyzja że przedszkole jest w Dragaczu.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję. Pani Wójt.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – jeśli chodzi o skrzyżowanie, wczoraj dzwoniła do mnie Pani 
Poseł Iwona Kozłowska  sama zaoferowała zorganizowanie spotkania, z Dyrektorem Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad organizuje takie spotkanie dla okolicznych Wójtów, 
zaprosiła również mnie. Jestem absolutnie chętna na takie spotkanie, właśnie pod kątem 
wnioskowania o jakiekolwiek zmiany niezbędne, konieczne i przebudowy tego typu miejsc, jak to 
skrzyżowanie. Będę rozmawiała również o wszystkich innych niefortunnych rozwiązaniach 
drogowych na terenie naszej gminy. Więc tutaj też apel do Sołtysów, jeżeli chcielibyście Państwo, 
czy mieszkańcy podpowiedzieć jaki temat na takim spotkaniu powinnam poruszyć, to bardzo 
proszę o takie sygnały. Jeśli chodzi o Pana odpowiedź. Tak, rozmawialiśmy, prosiłam Pana 
Żłobińskiego żeby skontaktował się z właścicielem działek. Rzeczywiście Pani, która jest 
właścicielką mówiła, że są zainteresowani kupcy, którzy chcą kupić tą działkę. Jest 
zainteresowanie, myślą o stworzeniu jakiegoś placu manewrowego dla ciężarówek i osobówek.   
Ze względu na interes gminy Pani jest skłonna poczekać do takiej decyzji społecznej. Przy czym 
następna sesja  będzie koniec marca, albo początek kwietnia. A ankiety chcemy przeprowadzić być 
może już w lutym, dlatego ja mogę dać tu Państwu słowo, że jeżeli ankiety wyjdą niekorzystnie, że 
tak powiem, dla tego miejsca to przecież ja tej uchwały nie muszę zrealizować. Na kolejnej sesji 
poproszę o jej unieważnienie. Nie zrobię niczego, czego nie będę życzyli sobie mieszkańcy. 
Natomiast jeśli dzisiaj Państwo uchwalicie projekt tej uchwały, to w momencie, gdy mieszkańcy 
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by opowiedzieli się za taką lokalizacją, ja mogę następnego dnia podpisywać umowę kupna. O to 
tylko chodzi.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – w tej sprawie Pani Radna Kuchta. 
Radna Pani Kuchta Karolina –  ja mam pytanie o odszkodowaniu za drogi, za drogę, czy drogi, czy 
ta kwota, o której tu Państwo tutaj mówią, czyli te 270.000 zł, ona jest już z tym odszkodowaniem 
rozumiem tak? Plus odrolnienie? Kwota była podawana 212.000zł, potem plus odrolnienie. 
Chciałam tu uściślić, bo nie wiem. 
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – w tej kwocie jest zakup działek i odszkodowanie za drogi. O 
odrolnieniu będziemy musieli pomyśleć o  sfinansowaniu z innych źródeł. To jest kwota, oplata za 
to odrolnienie, którą rozkłada się w spłacie na 10 lat. Wiec nie będziemy musieli tego zapłacić 
jednorazowo.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – Pani Radna Kuchta, wszystko tak? Czy 
jeszcze ktoś chciałby w tej sprawie zabrać głos? Pan Radny Słupski. 
Radny Pan Słupski Czesław – rozmawiając z ludźmi z Fletnowa, którzy przyjeżdżają po prostu do 
Grupy sprzedać swoje rolne towary, produkowane przez siebie, to powiedzieli jedno zdanie: „W 
końcu coś w centrum”. W końcu coś dla wszystkich , w jednym miejscu. Dlatego też przeniesienie 
przedszkola z jednej granicy na drugą granicę, to nie potrzebnie środki wydane. Niepotrzebne 
środki przeznaczone na niezadowolenie mieszkańców. Zróbmy coś z czego mieszkańcy całej 
gminy będą zadowoleni. Pozwólmy Pani Wójt działać. Dziękuję. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czy jeszcze ktoś z Radnych? Pani Radna 
Kuchta. 
Radna Pani Kuchta Karolina – ja mam pytanie odnośnie tej konsultacji społecznej w Grupie. Ile 
jest dzieci i czy mieszkańcy chcą posyłać te dzieci do przedszkola, czy jest sens robienia tam takiej 
ankiety? Ponieważ odpowiedź już teraz wydaje mi się na tyle oczywista, że już jest szkoda czasu 
nie wiem, Sołtysa.      
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – będzie ankieta jedna skierowana do mieszkańców gminy. 
Tych pytań będzie tam więcej i takie pytanie czy Państwo są za taką, a nie inną lokalizacją 
przedszkola także w odniesieniu do Dragacza pojawi się i też dla pozostałych rejonów gminy, 
pojawi się pytanie, czy w związku z tym macie Państwo dzieci w wieku przedszkolnym i czy 
Państwo poślecie te dzieci? Bo nas na przykład interesuje czy ludzie którzy do tej pory wysyłają 
dzieci do Grudziądza jest to prawie 30 osób, w momencie zmiany lokalizacji przedszkola 
zdecydują się te dzieci przysłać do naszego gminnego przedszkola. Za każdym dzieckiem Ida 
pieniądze,   wiec od razu chcemy mieć taką orientację na ile dzieci takie przedszkole powinniśmy 
planować. Więc to będzie jedno dodatkowe pytanie. Przy okazji pytań będzie więcej i także 
innych, dotyczących innych problemów.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję. Pan Radny Pilarski.  
Radny Pan Pilarski Rafał – jak dla mnie, jako mieszkańca Dolnej Grupy nie ma to większego 
znaczenia czy przedszkole będzie zlokalizowane w Dragaczu przy Urzędzie, czy to będzie w 
Górnej Grupie. Dla mnie jest to ta sama odległość. Jest to ukłon w stronę mieszkańców tutaj 
terenów przy wale. Patrząc globalnie z punktu widzenia radnego, a nie mieszkańca Dolnej Grupy 
to jest bardziej fortunna lokalizacja. A ta uchwała jak rozumiem jest tylko furtką dla Pani Wójt. 
Nie wiem czy Państwo pamiętacie w ubiegłej kadencji daliśmy też poprzedniemu Wójtowi zgodę 
na renegocjację umowy z firmą Pana Gzelli na sprzedaż żwiru. To była tylko furtka. Jeżeli się 
sytuacja zmieniła Wójt zapytał nas, czy godzimy się na inne warunki. My się na nie, nie 
zgodziliśmy. I podobnie rozumiem będzie tutaj.  Jeżeli mieszkańcy zdecydują jednak o lokalizacji 
w Górnej Grupie to Pani Wójt przecież nie zrealizuje tej uchwały. Było by to bez sensu jeżeli 
miałaby zostać niewykorzystana. W grę wchodzi jeszcze oczywiście inna sytuacja, taka o której 
mówił Pan Radny Galanty, że możemy się zebrać po wynikach ankiet, ale nie ponosząc kosztów. 
Po prostu musimy się wtedy zebrać „pro bono”. 
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Radny Pan Galanty Mieczysław – Panie Radny Pilarski, co stoi na przeszkodzie dziś jest decyzja, 
Pani Wójt podejmuje decyzję, nie ma innej możliwości, zwołuje się na drugi dzień sesję. Ja nie 
rozumiem jakie koszty?  
Radny Pan Pilarski Rafał –  ja mogę się zrzec diety. 
Radny Pan Galanty Mieczysław – ja też. 
Radny Pan Pilarski Rafał –  ale czy zrobią to wszyscy? 
Radny Pan Galanty Mieczysław – podejrzewam, że wszyscy. Jest to nasz wspólny interes. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – nie dojdziemy i tak do porozumienia. 
Proszę.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – ja myślę inaczej, jeżeli mieszkańcom zaproponujemy w 
ankiecie dwie lokalizacje do wyboru, to powinniśmy być w miarę wiarygodni w tym co 
proponujemy. Jeżeli jest wstępna zgoda, powtarzam, zgoda na zawarcie takiej umowy kupna, to 
taką lokalizacje możemy z pełną wiarygodnością zaproponować. Wtedy albo to realizujemy, albo 
nie. Spotykanie się dwa razy jest tylko stratą czasu.  
Radny Pan Galanty Mieczysław –  Pani Wójt proponuje dla Grupy też znaleźć lokalizację, bo 
będzie pytanie dla Grupy o dzieci i czy potrzebne jest przedszkole i załatwimy za jednym 
zamachem wszystko. No tak, jeżeli tak podchodzimy.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – nie dojdziemy do porozumienia, a jedynie 
głosowanie rozstrzygnie. Chociaż ja jestem miło zaskoczony, że dzisiaj troszeczkę inaczej jest to 
stawiane, że przed wynikami ankiety nie będzie żadnych ruchów w przedmiocie zakupu tej działki, 
bo na posiedzeniach komisji tego elementu nie było. No trudno. Przystępujemy do głosowania, bo 
wniosek komisji był kto jest za odrzuceniem projektu uchwały nr III/16/15 w sprawie wyrażenia 
zgody do odpłatnego nabycia na rzecz Gminy Dragacz działek nr 233/1 i 233/2 położonych w 
obrębie geodezyjnym Dragacz, to jest tu za naszą ścianą. Kto jest za odrzuceniem tego projektu 
uchwały?   
Wniosek pozostaje bez rozpatrzenia, otrzymując następującą ilość głosów: 7 – za, 7 – 
przeciwne, przy 1 - wstrzymującym się. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czyli na ten czas uchwała nie może być 
zrealizowana. Wniosek komisji był za zdjęciem. To co było na komisji to ja wiem. Chwileczkę, 
powoli. Ja jeszcze z protokolantem wyjaśnię i za chwilę udzielę głosu. Ja jednak poproszę Pana 
Mecenasa.  
Mecenas Pan Kurek Łukasz – jak dobrze usłyszałem to głosowanie było za odrzuceniem tej 
uchwały, za projektem tutaj komisji. Wyniki były 7, 7, czyli jak gdyby 7 – za, 7 – przeciw, czyli 
nie przeszedł. Teraz powinien być dalej głosowany ten projekt, co do zasady, jako uchwała. .  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – kto jest za przyjęciem? To był wniosek. Kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały nr III/16/15 w sprawie wyrażenia zgody do odpłatnego 
nabycia na rzecz Gminy Dragacz działek nr 233/1 i 233/2 położonych w obrębie geodezyjnym 
Dragacz. 
Stwierdzam, że Uchwała Nr III/16/15 została przyjęta, następującą ilością głosów: 9 - za, 4 – 
przeciwnych, przy 2 - wstrzymujących się. 
Do pkt 19 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 19. 
Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli       
zatrudnionych w gimnazjum, szkołach podstawowych i przedszkolu prowadzonych przez Gminę       
Dragacz, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez 
szkoły  wyższe i zakłady doskonalenia nauczycieli oraz określenia rodzajów specjalności i form 
kształcenia, na  które dofinansowanie jest przyznawane w 2015 r. Proszę Pana Galantego 
Mieczysława Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów o przedstawienie 
opinii w powyższej sprawie. 
Radny Pan Galanty Mieczysław – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały.   
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Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Panią Dembińską Dorotę 
Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w 
powyższej sprawie. 
Radna Pani Dembińska Dorota – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Pana Piłat Ryszarda 
Przewodniczącego Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii w powyższej 
sprawie. 
Radny Pan Piłat Ryszard – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czy do tego punktu są uwagi lub zapytania? 
Nie widzę. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr III/17/15 w sprawie planu 
dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w gimnazjum, 
szkołach podstawowych i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Dragacz, ustalenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły  wyższe i zakłady 
doskonalenia nauczycieli oraz określenia rodzajów specjalności i form kształcenia, na które 
dofinansowanie jest przyznawane w 2015 r. 
Stwierdzam, że Uchwała Nr III/17/15 została przyjęta jednogłośnie, następującą ilością 
głosów: 15 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było. 
Do pkt 20 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 20. 
Podjęcie uchwały w sprawie  przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla   
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Dragacz  
na okres 10 miesięcy od dnia 01.03.2015 roku do 31.12.2015 roku. Krótko powiem chodzi o 
utrzymanie taryf takie jak w tej chwili są. Proszę Pana Galantego Mieczysława Przewodniczącego 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów o przedstawienie opinii w powyższej sprawie. 
Radny Pan Galanty Mieczysław – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Panią Dembińską Dorotę 
Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w 
powyższej sprawie. 
Radna Pani Dembińska Dorota – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Pana Piłat Ryszarda 
Przewodniczącego Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii w powyższej 
sprawie. 
Radny Pan Piłat Ryszard – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czy są uwagi lub zapytania? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr III/18/15 w sprawie przedłużenia czasu 
obowiązywania dotychczasowych taryf dla  zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Dragacz  na okres 10 miesięcy od dnia 01.03.2015 roku 
do 31.12.2015 roku. 
Stwierdzam, że Uchwała Nr III/18/15 została przyjęta jednogłośnie, następującą ilością 
głosów: 15 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było. 
Do pkt 21 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 21. 
do podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o wydanie zezwolenia na ochronę przed bezdomnymi zwierzętami oraz 
prowadzenie schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych 
i ich części. Proszę Pana Galantego Mieczysława Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów o przedstawienie opinii w powyższej sprawie. 
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Radny Pan Galanty Mieczysław – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest za przyjęciem 
projektu uchwały.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Panią Dembińską Dorotę 
Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w 
powyższej sprawie. 
Radna Pani Dembińska Dorota – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia jest za 
przyjęciem projektu uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Pana Piłat Ryszarda 
Przewodniczącego Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii w powyższej 
sprawie. 
Radny Pan Piłat Ryszard – Komisja Rolna i Ochrony Środowiska jest za przyjęciem projektu 
uchwały. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – czy są uwagi, zapytania? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania projektu uchwały nr III/19/15 w sprawie wprowadzenia wymagań, 
jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o wydanie zezwolenia na ochronę przed 
bezdomnymi zwierzętami oraz prowadzenie schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także 
grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. 
Stwierdzam, że Uchwała Nr III/19/15 została przyjęta jednogłośnie, następującą ilością 
głosów: 15 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było. 
Do pkt 22 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do dwóch 
projektów uchwał, o które został poszerzony porządek obrad. Punkt 22. Podjęcie uchwały Nr 
III/20/15  w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
na terenie nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty. Projekt 
uchwały zostaje przedstawiony bez udziału komisji ponieważ to jest sprawa z dzisiejszego dnia. 
Proszę o zabranie głosu Panią Wójt Gminy.    
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – po konsultacji z Mecenasem chciałabym jeszcze poprosić o 
wniesienie autopoprawki. Mianowicie zmianę treści §5. na następujące brzmienie: „Uchwała 
podlega publikacji w dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. §6. Uchwała 
wchodzi w życie z dniem 1 lutego 2015 roku”. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję czy są uwagi do projektu uchwały? 
Nie widzę. Najpierw głosujemy te dwie autopoprawki? Kto jest za przyjęciem tych poprawek? 
Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie, otrzymując następująca ilość głosów:  15 - za, 
przeciwnych i wstrzymujących się - nie było. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – Przystępujemy do głosowania projektu 
uchwały nr III/20/15 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na terenie nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki 
opłaty. 
Stwierdzam, że Uchwała Nr III/20/15 została przyjęta jednogłośnie, następującą ilością 
głosów: 15 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było. 
Do pkt 23 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do rozpatrzenia 
projektu uchwały  Nr III/21/15 w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i unieszkodliwiania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
Proszę o zabranie głosu Panią Wójt.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – tu nie ma autopoprawek. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – nie ma. Czy są uwagi, zapytania? Nie 
widzę. Projekt uchwały nr  III/21/15 w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i unieszkodliwiania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 
poddaję po głosowanie.  
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Stwierdzam, że Uchwała Nr III/21/15 została przyjęta jednogłośnie, następującą ilością 
głosów: 15 - za, przeciwnych i wstrzymujących się - nie było. 
Do pkt 24 – Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – przystępujemy do punktu 24. 
Wolne wnioski i zapytania. Kto w tej części porządku obrad ktoś z Państwa chce zabrać głos? Pani 
Sołtys Michala. 
Sołtys wsi Michale Pani Rzepka Gabriela – nie było mnie od początku, bo się trochę spóźniłam, 
ale po prostu jest taka potrzeba ona się wałkuje wiele lat, był nawet projekt przy rozbudowie 
gimnazjum, który też upadł, a wola mieszkańców jest taka, bo ja reprezentuje, nie ma zebrania 
wiejskiego gdyby nie było mowy o świetlicy wiejskiej. Żeby te dzieciaki wyciągnąć z tych domów  
 właśnie jest taka potrzeba. Nie chcemy wielkiej świetlicy, dużego molochu, tylko po prostu taką 
świetlicę. Na razie taką jak na razie jest, która możemy wynająć może w przyszłości czas pokaże 
może powstanie nowa świetlica z unijnych pieniążków, może z tego funduszu sołeckiego. A na 
dzień dzisiejszy starczyłaby nam ta świetlica, która byłaby wynajęta od Pani. Ona spełnia wymogi. 
Chylę się tu ku Pani Wójt, bo było już poprzedników kilku, którzy nie zdołaliśmy jednak tej 
świetlicy jednak mieć, a Pani Wójt realizuje swój program i taka świetlice się nam już bardzo jest 
możliwe, że już będzie.  Nawet Pan Przewodniczący mam nadzieję, bo też w sowim projekcie miał 
takie zapewnienia, że tą świetlicę nam poprze. I mamy już następnego takiego już sprzymierzeńca, 
który nam tą świetlice poprze. Dlatego zwracam się do Rady byście Państwo chcieli to przemyśleć 
i nam pomóc, żeby ta świetlica w Michalu powstała, bo jest potrzebna. Dziękuję ślicznie.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję, tylko mnie się wydaje, że ten 
problem jest już załatwiony już na dzisiejszej sesji. To dobrze, że ja tutaj wysłuchałem tak 
długiego wystąpienia Pani Sołtys, chociaż ja się nie zgadzam, bo  moje zdanie jest zupełnie inne i 
przez te 4 lata, co będę tu przy tym stole siedział jak Bóg pozwoli i będę walczył o świetlicę. Bo 
to,  to nie jest ani centrum wsi, to jest za małe pomieszczenie. Chwileczkę ja na razie mówię,  
później udzielę głosu. Jak na razie tak, jest wola, żeby ta świetlica tutaj była, a zobaczymy jak 
będzie funkcjonowała, bo koszty będą dosyć duże. To tak ładnie wygląda na dzień dzisiejszy, jest 
„cacy, cacy”, a to wcale „cacy” nie będzie, bo to będą duże koszty. Ale na dzień dzisiejszy są 
środki i jest wola żeby ta świetlica tu powstała. Dziękuję Pani Sołtys. Głos zabierze Borolewska 
Anna., moja krewniaczka.  
Pani Borolewska Anna – dzień dobry, Panie Przewodniczący dzisiaj dostarczyłam Panu pismo, 
wole mieszkańców. Jest w tym piśmie ponad osiemdziesiąt podpisów, którzy proszą o tą świetlicę 
w tym punkcie, w którym tutaj wymienialiśmy to. Dużo młodzieży jest, która jest za tą świetlicą 
proszę nam wytłumaczyć dlaczego nie ma takiej możliwości? Pan mówi, że koszty duże. Chciałam 
to powiedzieć.    
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – pieniądze przyznane. Decyzja jest, że ma 
być świetlica. Ja nie wiem o co my tu dyskutujemy?  
Pani Borolewska Anna – dziękuję Panu za to, ale mieszkańcy kazali mi jeszcze dzisiaj dostarczyć 
to pismo. Dziękujemy bardzo.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG –  sprawa jest już dawno rozstrzygnięta. Pani 
Wójt.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – Panie się nie zorientowały, bo my nie przeczytaliśmy głośno 
wszystkich autopoprawek. Autopoprawki do budżetu w momencie kiedy były głosowane zawierały 
w sobie przeznaczenie pieniążków na wynajem świetlicy dla sołectwa w Grupie i w Michalu. Więc 
przeszła ta propozycja. Jeszcze jest taka jedna informacja może i dla Państwa Radnych i dla Pań, 
Pani Ewa Zawiślak informowała Urząd Gminy, że projektant, bodajże Pan Piotrowski z Warlubia, 
był, obmierzył dokładnie pomieszczenia. Stwierdził, że jak najbardziej spełnia wszystkie warunki 
jak na taką działalność kulturalno-oświatową. W związku z tym Pani Zawiślak też wystąpiła o 
poszerzenie kierunku użytkowania tego pomieszczenia także o dzielność kulturalno-oświatową, 
żeby już spełnić wszystkie wymogi podjęła się również przeprowadzenia remontu toalet, wymienia 
posadzki, będą pomalowane ściany. Myślę, że świetlica będzie wynajęta w naprawdę dobrym 
stanie, świeżo po remoncie.     
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Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję. Głos ma Pani Dorota Dembińska.  
Radna Pani Dembińska Dorota – to znaczy ja mam dwie sprawy. Jedna sprawa to jest taka 
propozycja dla  Pani Ani i dla Gabrysi Rzepki, że wiecie co jak będziecie mieli już świetlicę to 
żebyście mogli pokazać tym, którzy w was nie wierzą, że jest potrzebne takie miejsce. Ja od razu 
proponuje te spotkania warsztaty komputerowe w ramach Polski Cyfrowej Równych Szans, 
abyście po prostu zaczęli coś. Przypominam tylko to jest dla seniorów, bądź dla osób 
wykluczonych cyfrowo.  
Pani Borolewska Anna – my już mamy plan. Wiemy, co my chcemy robić. Tylko brakowało nam 
do tego miejsca.  
Radna Pani Dembińska Dorota – ale to jest propozycja moja z dobrej woli. Druga prośba pytanie 
to jest do Pani Wójt. Mam taką prośbę jeżeli będzie spotkanie z Generalną Dyrekcją Dróg 
Krajowych i Autostrad, z przedstawicielem, bardzo proszę o tą naszą „S-5”. O te nasze postulaty, 
które od kilku lat gdzieś tam są niewysłuchiwane, a należałoby po prostu o tym pamiętać, ze 
mieszkańcy Mniszka, Nowych Marzów zostaną znowu bez wyjazdu. Znowu podzieleni na 4 
części. Tak samo będzie my mieli problem z dowożeniem dzieci do szkoły, za chwileczkę.  
Dziękuję.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – Pani Radna Kuchta. 
Radna Pani Kuchta Karolina – zauważyłam, że jest Dyrektor szkoły z Dragacza i mam takie 
pytanie do Dyrektora. Czy mieszkańcy sołectwa będą mogli korzystać z placu zabaw przy szkole?  
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dragaczu Pani Konopińska Mariola  – to znaczy mieszkańcy  
mogą korzystać. Kiedy korzystają dzieci z klas I-II, to nie ma takiej możliwości. Po południu 
oczywiście tak, ale musi być osoba odpowiedzialna za to. Są tam urządzenia. Jak najbardziej tak. 
To znaczy nie mogą przyjść dzieci same. Muszą być pod opieką rodziców. Spisujemy umowę na 
korzystanie.  
Radna Pani Kuchta Karolina – a w wakacje? 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dragaczu Pani Konopińska Mariola  – w wakacje też. Ale jest 
przerwa gdy jest urlop Pani sprzątaczki. Wtedy nie można.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – ja mam prośbę do Radnych i do gości 
zaproszonych mówić do mikrofonu, bo ta część wypowiedzi ucieka nam. To co Pani zanotuje 
owszem, ale to nie odzwierciedla całej treści rozmowy.  Dlatego mówić do mikrofonu. Sekundę 
temu był Pan Radny Piłat.  
Radny Pan Piłat Ryszard – na posiedzeniu komisji poruszyłem sprawę likwidacji zapadłości na 
ulicy Akacjowej to Pani Wójt przyjęła do wiadomości tak? I tej kratki ściekowej.   
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – tak, mam zapisane.  
Radny Pan Piłat Ryszard – to już nie wracam. Jeszcze jedna sprawa. Ogólnie jestem zwolennikiem 
pomocy dla ludzi potrzebujących, zbiórek odzieży, butów, itp.  Jednak rozmieszczenie kontenerów 
na terenie gminy moim zdaniem jest niewłaściwe. W przypadku ulicy mojej Akacjowej, gdzie 
mieszkam w Dolnej Grupie jest na skraju lasu przy hydrancie, a czasami w lesie się znajduje, 
można go znaleźć, ten kontener. Na chwilę obecną wyglądają te kontenery no można powiedzieć 
ohydnie, są zardzewiałe, odrapane, pogięte, itd. Myślę, że trzeba będzie dokonać w porozumieniu z 
fundacją weryfikacji stanu technicznego tych kontenerów, ilości oraz ich rozmieszczenia. 
Dziękuję.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję. Teraz Pan, tylko proszę podejść 
do mikrofonu. Pan Sierakowski i proszę mówić do mikrofonu.  
Mieszkaniec Grupy Pan Sierakowski Maciej –  ja mam kilka pytań do Pani Radnej Talarowskiej 
jako mieszkaniec Grupy, osiedle cywilne, ponieważ prowadząc kampanię wyborczą nie 
organizowała Pani spotkań żadnych przedwyborczych. Nie miałem okazji zapoznać się wcześniej 
dlatego teraz ośmielam się zapytać się jakie Pani uznaje za sukcesy swoje z pierwszej kadencji, 
kiedy była Pani poprzednio Radną i jakie ma plany Pani na obecna kadencję. Co Pani chciałaby dla 
naszego sołectwa i nie tylko  dla naszego sołectwa zrealizować?  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę Pani Radna Talarowska. 
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Radna Pani Talarowska Alina  – proszę Pana jakie są zmiany, to już wiadomo, już widać nawet 
gołym okiem. A drugie to jakie było pytanie? 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – co Pani chce zrobić w tej kadencji? 
Mieszkaniec Grupy Pan Sierakowski Maciej – co Pani uznaje za swoje sukcesy? 
Radna Pani Talarowska Alina  – moim sukcesem uważam to co zrobiłam do tej pory. A to już 
widać gołym okiem. To już widać gołym okiem.   
Mieszkaniec Grupy Pan Sierakowski Maciej – a jakie plany na czteroletnią kadencję, z czym Pani 
przyszła do Rady, co Pani chciałaby zaproponować  mieszkańcom naszego sołectwa? Za czym 
będzie Pani głosowała z pomysłów Pani Wójt? Przeciwko czemu? Jak Pani widzi swoją pracę? 
Radna Pani Talarowska Alina – za czym będę głosowała? Na pewno za samymi dobrymi rzeczami, 
za tym co stosowne jest. To za tym będę głosowała. Wedle sumienia mojego. I na pewno będę 
słuchała się ludzi, co ludzie będą chcieli, a ludzie dużo chcą.  
Mieszkaniec Grupy Pan Sierakowski Maciej – to się zgadza, tylko ja prosiłbym o jakąś 
konkretniejszą wypowiedź, bo to jest zbyt ogólnikowa w moim odczuciu.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG –  ale to nie jest ocena pracy Sołtysów.  
Radna Pani Talarowska Alina  – to nie jest kampania wybiorcza, trzeba było dużo, dużo wcześniej 
przyjść do mnie i się mnie spytać, ale Pana nie było. Pan tylko na „Facebooku” dobrze się 
wypowiadał.  
Mieszkaniec Grupy Pan Sierakowski Maciej – kampanie wyborczą prowadzi kandydat, nie 
wyborca. To jest pierwsza rzecz. Kandydat powinien organizować spotkania  wyborcze. Po drugie 
w czasie kampanii wyborczej pełniłem funkcję Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej i 
nie mogłem udzielać się w czasie kampanii wyborczej i w sposób aktywny jaki bym chciał.  
Radna Pani Talarowska Alina  – to trudno. 
Mieszkaniec Grupy Pan Sierakowski Maciej – Dlatego uważam, że pytania w tej chwili są jak 
najbardziej zasadne. Unikanie i uchylanie się od odpowiedzi konkretnych .   
Radna Pani Talarowska Alina  – nigdy się nie uchylam.  
Mieszkaniec Grupy Pan Sierakowski Maciej – ale konkretnej odpowiedzi nie usłyszałem niestety. 
Radna Pani Talarowska Alina  – jeżeli ktoś chce to usłyszy, jeżeli nie to zobaczy.  
Mieszkaniec Grupy Pan Sierakowski Maciej – wobec tego postaram się zadać kolejne pytanie, 
bardziej precyzyjne. Mianowicie była Pani na dzisiejszej sesji przeciwko obecności kamery. Czym 
się Pani kierowała? Dlaczego nie chce Pani by mieszkańcy nawet naszego sołectwa widzieli i 
wiedzieli jak między innymi Pani pracuje na sesji?  
Radna Pani Talarowska Alina – proszę Pana ja nie byłam przeciwko kamerze na sesji, ja byłam 
przeciwko pieniążkom, bo mamy dużo więcej innych potrzeb. A nie, że ja przeciwko kamerze 
byłam.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – Pani Radna miała prawo tak glosować 
zgodnie ze swoim sumieniem. Ja proponuję Panu żeby swoje uwagi, żale itd. przedstawił na 
najbliższym zebraniu w Grupie. Tak. Siedzi nas tu sporo ludzi i Pan będzie prztykał tą Panią, ta 
Pani będzie tak odpowiadać. Będziemy tu siedzieć i słuchać was. Dlatego ja proponuję dalszy 
dialog i dalsze pytania i odpowiedzi, będą niedługo zebrania, mało tego będą wybory nowych 
Sołtysów  i tam będzie czas i miejsce żeby o tych miejscowych sprawach porozmawiać. Dziękuję 
Panu. Dobra? Żeśmy się chyba dogadali. Nie możemy teraz tak debatować Pan, Pani.  
Mieszkaniec Grupy Pan Sierakowski Maciej –  po to jest ten punkt „Wolne wnioski i zapytania”, 
żeby goście mogli takie pytania zadawać. Tak to rozumiem.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – ja Pana nie będę wybierał na zebraniu, tylko 
wy mnie też na Radnego nie wybieraliście. Wy będziecie wybierać, a nie my tutaj wszyscy Radni. 
Wasza rozmowa tutaj jest bezprzedmiotowa, naprawdę. Proszę mi wierzyć.  
Mieszkaniec Grupy Pan Sierakowski Maciej –  my również możemy zadawać pytania. 
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę to przenieść na zebranie wiejskie. To 
będzie konkretna rozmowa wyborcza, bo ludzie będą słyszeć, a tu ilu z Grupy z osiedla cywilnego 
jest? Pan jest i kto jeszcze? No i Pani. Szanujmy nasz czas. Ja dziękuję Panu. Ja nie neguje tego, że 
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Pan słusznie nie wystąpił absolutnie nie, ale nie w tym miejscu czas, żeby się tym zająć. Na 
zebraniu wiejskim. Kto jeszcze z Państwa? Sołtys wsi Dolna Grupa.  
Sołtys wsi Dolna Grupa Pan Machul Krzysztof – ja mam pytanie w związku z niekorzystnymi 
warunkami atmosferycznymi, które wystąpiły w dniach 9.-11. styczeń. Straty materialne ponieśli 
naszej gminy w miejscowości Michale, w miejscowości Dolna Grupa, w miejscowości Wielkie 
Stwolno. Jakoś dzisiaj nie usłyszałem również tej lokalizacji. Tam również ucierpiał budynek 
mieszkalny. Połączony co prawda z budynkiem gospodarczym. Słyszałem tu chęć pomocy różnych 
szczebli, pytanie takie. Czy my jako gmina planujemy również udzielić naszym mieszkańcom 
pomocy w formie pomocy finansowej? Niektóre domostwa są zabezpieczone na chwilę obecną, ale 
są zabezpieczone tylko i wyłącznie na okres zimowy. Chciałbym żeby Pani Wójt ustosunkowała 
się do tego pytania. Dziękuję.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję, Pani Wójt odpowie.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – odpowiedzi udzieli Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej.   
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – bardzo proszę. 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Pikuła – Konieczka Dorota – myśmy 
zwrócili się szanowni Państwo do Wojewody z wnioskiem o przyznanie pomocy dla dwóch 
uszkodzonych budynków mieszkalnych. Ponieważ ja byłam w poniedziałek 12. stycznia wspólnie 
z pracownikiem socjalnym, poprosiłam też o wizytę w tym domu w Polskim Stwolnie. Tam nikogo 
nie zastaliśmy co prawda, ale widać to gołym okiem jest uszkodzony kawałek jednej płyty. 
Wystarczyło to zabezpieczyć jedną deską. Więc uznaliśmy, że to są po prostu w wyniku 
zaniedbań. Po prostu nikt nie dbał o to i to w każdej chwili mogło się stać, nie musiało się stać. 
Odpadło kawałek płyty eternitowej, która została zabezpieczona deską. Sprawdził to także Pan 
budowlaniec, Pan Mirek Zdanowicz, był na miejscu też Pan Klawikowski Andrzej. Wszyscy 
stwierdziliśmy, że uszkodzenie to trudno też ocenić czy było to w trakcie tego huraganu, doszło do 
tego uszkodzenia, czy to po prostu w wyniku zaniedbań i należytego dopilnowania. Dach ten 
wymaga wymiany, prędzej czy później zostanie uszkodzony, nie w wyniku huraganu. Uznaliśmy, 
że tutaj nie będziemy zgłaszać i o pomoc dla tych Państwa nie został wniesiony wniosek do 
Wojewody. Do Wojewody wniesiono tylko o te dwa budynki, to jest Michale i Dolna Grupa. 
Myślę, że Pan budowlaniec Mirek Zdanowicz lepiej by się wypowiedział na ten temat. Mi jest tak 
trudno określić te uszkodzenia, ale tutaj wspólnie doszliśmy, to nie była żadna jednoosobowa 
decyzja. Wspólnie z komisją ustaliliśmy, że ten budynek nie podlega takiej pomocy.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję. Kto jeszcze? Pan Frączek Henryk.  
Mieszkaniec Michala Pan Frączek Henryk – nie muszę się przedstawić, bo już Przewodniczący 
wymienił moje nazwisko i imię. Na początek tak jak dwa lata temu, po raz pierwszy kiedy byłem 
tutaj na sesji po dłuższej przerwie chciałbym zwrócić uwagę na nagłośnienie. Wszyscy, którzy 
siedzą z tyłu naprawdę nie słyszą. Oczywiście bardzo dobrze słychać Panią Wójt, Pana 
Przewodniczącego i niektórych Radnych.  Najbardziej słabo słychać Radnych z dużym stażem, czy 
nie wiem, chodzi mi konkretnie o Przewodniczącego Komisji Pana Galantego. Czy może to 
pozostałość zmienionego okresu, ale to tak poza nawiasem. Mam tu kilka punktów, ale 
przedmówcy już wszystko wyjaśnili. Mam tylko pytania kiedy odbędą się zebrania wiejskie, bo to 
jest istotne, ponieważ w minionym roku w 2014 nie było i w 2013 r. również nie.    
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – proszę nie przeszkadzać.  
Mieszkaniec Michala Pan Frączek Henryk– w każdym razie Wójta Lorenca w Michalu nie było. 
Jeden z mieszkańców z Dragacza, który był na sesji chciał poruszyć, ale ponieważ zbyt długo 
jednak trzeba czekać żeby publiczność mogła otrzymać możliwość wypowiedzi i przekazał mi po 
prostu żeby  poruszyć problem utrzymania dróg gruntowych na terenie gminy. Otóż to co się dzieje 
do chwili obecnej, zresztą to nie po raz pierwszy akurat ja poruszam, ale nawet dzisiaj gdyby nie 
on bym zapomniał. Po prostu z dróg gruntowych są robione niecki. Wystarczy jeden ulewny 
deszcz i spraw jest rozmyta. Ponieważ nie ma odpływu. Są na ogół rowy, do których należałoby 
odprowadzić tą wodę, a nie zależnie od tego przede wszystkim zebrać pobocza i przenieść je na 
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środek drogi, ubić walcem, odprowadzając wodę do rowów.  Wtedy rzeczywiście będzie miało to 
efekt. Chociaż po ostatnich zmianach jakie nastąpiły w gminie, widać troskę o utrzymanie dróg. 
Nie wiem co spowodowało to, w każdym bądź razie częstotliwość naprawy, czy poprawy tych 
dróg jest większa i w odpowiednim okresie następuje. To tylko tyle z mojej strony. Dziękuję. O 
świetlicy była już mowa. No jeszcze jedno, co chciałbym powiedzieć ponieważ mieszkańcy na 
sesji maja tylko szanse wyrazić opinię, co już się stało. Czyli po przyjęciu uchwał, itd. Ponieważ 
nie odbywają się spotkania z Radnymi w związku z tym trudno nam wyrazić swoja opinię. 
Proponowałbym żeby Rada rozważyła problem komisji Rady w sensie otwartości dla 
mieszkańców. Chodzi o ogłoszenie kiedy poszczególna komisja się odbywa i jaką tematyką się 
zajmuje. W przeciwnym wypadku my siedzimy tutaj z tyłu nie dość, że nie wszystkich dokładnie 
słychać, to siedzimy jak na „tureckim kazaniu”, a uważam, że każda uwaga byłaby istotna dla 
dobra mieszkańców i gminy. Dziękuję bardzo.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuje koledze Frączkowi, bo całe życie 
jesteśmy na „Ty” nie? Ja nie myślę na ostatnie te chwile zmieniać stosunki do kolegi. Proszę o 
zabranie głosu Pani Wójt.  
Wójt Gminy Pani Krezymon Dorota – odpowiadam na trzy pytania. Po pierwsze jeśli chodzi o 
spotkania bardzo bym chciał żebyśmy najpierw z Radnymi, z Sołtysami usiedli, zastanowili się 
nad wstępnym opracowaniem programu inwestycji w gminie na najbliższe lata. Czy to będzie 
osiem, czy dziesięć lat  chciałabym żebyśmy w takiej „burzy mózgów” no zdecydowali, które 
inwestycje po kolei chcielibyśmy realizować  i chciałbym żebyśmy taki wstępny projekt na takich 
spotkaniach wiejskich mogli już przedstawić. Dlatego też ku opinii mieszkańców. Dopiero potem 
chciałabym, by to trafiło pod obrady Rady dlatego myślę, że te spotkania będą, no może 
najszybciej w marcu, najpóźniej w kwietniu. Muszą też być połączone z wyborem Sołtysów, stąd 
taki termin. Jeśli chodzi o drogi gruntowe krótka informacja odbyłam spotkanie z Panami Lipiec z 
prośbą, by ewentualnie przedstawili propozycję jak oni widzieliby możliwość przejęcia, takiej 
opieki na przykład na 12 miesięcy nad drogami gruntowymi. Żeby przedstawili nam korzystną dla 
nas nich i dla niech korzystną ofertę finansową. Ponieważ w trakcie rozmowy stwierdzili, że źle im 
się dba o takie drogi  kiedy za każdym razem zleca im to gmina i robi to na przykład dwa albo trzy 
razy w roku. Gdyby wiedzieli, że przez cały rok  oni odpowiadają za stan tych dróg, to na przykład 
równaliby je raz na miesiąc niektóre, niektóre raz na trzy miesiące. Wiedzą, które drogi z jaką 
częstotliwością należy równać. Być może były by takie drogi, które trzeba by wyrównać dwa raz w 
miesiącu. W każdym razie chcieliby wiedzieć, ze przez 12 miesięcy na przykład oni za to 
odpowiadają i mają mi przedstawić propozycję finansową, czy nawet gminie opłacałoby się 
powierzyć na przykład im, czy innej firmie utrzymanie dróg przez 12 miesięcy z taką gwarancją, 
że one będą naprawdę dobrze utrzymane. Trzecie pytanie jeśli chodzi o komisje. Komisje są 
jawne. Każdy kto chce zawsze może na komisje przyjść. Zadbam, o to by informacje o komisjach 
znalazły się z co najmniej tygodniowym wyprzedzeniem na stronie internetowej gminy. W 
ogłoszeniu o sesji jest też na dole informacja kiedy odbywają się komisje, ale jeśli trzeba możemy 
tą informację bardziej wyszczególnić. Dziękuję.  
Radny Pan Borolewski Ludwik Przewodniczący RG – dziękuję Pani Wójt. Sprawa komisji została 
wyjaśniona. Zajdzie potrzeba, przyjdzie dużo mieszkańców u góry się nie pomieścimy, to 
przyjdziemy tu, jak będzie wolna sala. Ja nie widzę problemu. Ja uważam nie ma tajemnic. Ja 
osobiście chciałem powiedzieć, że jak będzie tu otwarta ta piękna świetlica, ja spotkania będę 
robił. Tylko liczę chociaż na kilka, czy kilkanaście osób, żeby przyszło na te spotkania, to chętnie 
będę z wami rozmawiał, bo ja lubię rozmawiać. Rozmów nigdy nie jest za wiele. Panie 
Sierakowski jak jest nowa sprawa proszę uprzejmie, jak znowu jest to samo to nie. Mówię nie. 
Wyłączę mikrofon i dalej tego dialogu już nie będzie. Jak ma Pan coś nowego odnośnie Grupy tak, 
a odnośnie oceny Sołtys to zebranie wiejskie najbliższe. Proszę uprzejmie.  
Mieszkaniec Grupy Pan Sierakowski Maciej – do Pani Talarowskiej, wykazała się Pani taką troską 
o finanse głosując przeciwko kamerze jako takiej, natomiast gdzie była ta troska o finanse przy 
inwestycjach w poprzednim roku, kiedy były przepłacane rzeczy takie jak utwardzenie placu przed 




	protokół Nr III  2015
	2015-02-25-14-48-17-01

